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Dočtete se v tomto čísle: 

Ordinace praktické lékařky  
v Soběslavi je na nové adrese

Po dokončení rozjetých investič-
ních akcí nastane stavební klid

Anketa mezi zastupiteli

Rozhovor - Jaroslava Stejskalová: 
Nejvíc se mi líbí barevná Praha

Soběslav a její městskou část  
zdobí nové lípy

Všem čtenářům Soběslavské hlásky přejeme  
příjemné a klidné prožití vánočních svátků.
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cena 12 Kč

Kulturní akce budou probíhat
od 27. 11. 2022 do 1. 1. 2023  
na nám. Republiky.

Podrobný program na str. 13.

Město Soběslav ve spolupráci  
s Diakonií Rolnička a kulturním domem  

zvou veřejnost na

Vánoční čas v Soběslavi.

Foto: S. Tošner
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Výstavy:
Do čehož ho položíme? Adventní 
výstava kostelních betlémů
výstava potrvá do 18. 12., otevře-
no denně 13 - 17 h, BM - Rožm-
berský dům.
Akce v Soběslavi:
So 3. 12.        9.00 - 11.30
Tvoření ke Dni pro dětskou 
knihu
Městská knihovna Soběslav.

Ne 4. 12.        7.30 - 9.00
Burza a trhy chovatelů,  
areál chovatelů.
Ne 4. 12.   10.30  
Rozmarná princezna - pohádka 
pro děti s mikulášskou nadílkou, 
velký sál KD.

Ne 11. 12.   19.00 
Na poslední chvíli  
divadelní hra, velký sál KD.
Út 13. 12.      9.00  
Univerzita 3.věku, malý sál.
17. 12.    19.00
Adventní koncert sboru Novita,
kostel ČCE.

Čt 22. 12.   20.00 
Česká mše vánoční  
Jakub Jan Ryba, velký sál KD.
27. 12.    18.00
Vánoční koncert komorního 
pěveckého sboru Anonym Voice, 
kostel ČCE.

JUDr. Stanislav Hroch
Středa 14. 12. 
MěÚ, nám. Republiky 59
II. patro č. dveří 318
od 13:00 do 16:00
Tel. 602 496 375

Úřední den notáře

Upozornění předplatitelům
Michaela Nováková, redakce

Děkujeme všem čtenářům Soběslavské hlásky 
za přízeň, kterou nám věnovali po celý tento rok, 
a nabízíme zájemcům předplatné na rok 2023. 
Letošní předplatitelé s prosincovým číslem tra-
dičně obdrží složenky, které je potřeba uhradit 
do 10. 12. 2022. Noví zájemci se mohou přihlá-
sit v redakci.

Upozornění na změnu  
uzávěrky 

Michaela Nováková, redakce

Termín uzávěrky všech příspěvků do ledno-
vého čísla Soběslavské hlásky se již tradičně 
mění na 10. 12. Příspěvky zaslané po uzávěr-
ce nebudou otištěny. Lednové číslo zpravodaje 
bude na pultech prodejních stánků před Vánoci. 
Od únorového čísla bude termín uzávěrky 
již obvyklý, tj. 10. den v měsíci pro inzerci  
a 15. den v měsíci pro ostatní příspěvky včetně 
vzpomínek.

MY V TOM JIHOČECHY NENECHÁME II
Příjem žádostí o podporu pokračuje
R. Bryll, tajemník MěÚ Soběslav
Městský úřad i nadále přijímá žá-
dosti o finanční podporu zamě-
řenou na podporu poživatelů sta-
robního, vdovského/vdoveckého  
a invalidního důchodu,  rodin s dětmi 
do dovršení 3 let věku a rodin s dět-
mi pobírajícími příspěvek na péči 
do dovršení 8 let věku v rámci do-
tačního programu Jihočeského kra-
je s názvem „My v tom Jihočechy 
nenecháme II“ .
Občané mohou žádosti o podporu 
podávat  do 9. 12. 2022, a to vždy  
v úředních dnech, tedy v pondělí  
a ve středu od 7 hod. do 17 hod. 

V jiných dnech je příjem žádosti 
možný pouze po telefonické do-
mluvě. Kontaktním místem pro 
podání žádostí, stejně jako pro 
případné dotazy či pomoc při vy-
plňování žádostí, je sociálně zdra-
votní odbor našeho úřadu, náměs-
tí Republiky 55/I, 3. patro, paní 
Jana Háková, tel.: 381 508 134,  
e-mail: hakova@musobeslav.cz  
a paní Marcela Matějková, tel.: 381 
508 137,   e-mail: matejkova@mu-
sobeslav.cz. 
Podrobnosti k Programu podpory 
poživatelů důchodu podpory rodin 
s dětmi naleznete také na interneto-
vých stránkách města.

Město Soběslav srdečně zve  
veřejnost na 2. zasedání  

Zastupitelstva města

 ve středu 7. 12. 2022 od 17 h 
v zasedací místnosti v budově  

čp. 1/I (stará radnice)  
na náměstí Republiky

Program viz usnesení 3/2862022, str. 4
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Usnesení č. 2/260/2022
Rada města ukládá realizovat usnesení 
z ustavujícího zasedání Zastupitelstva 
města Soběslavi, které se konalo 18. října 
2022. 
Usnesení č. 2/261/2022
Rada města zřizuje komise rady města 
v následujícím složení:
Komise bytová
předseda: Mgr. Pavel Lintner – místosta-
rosta města 
tajemník, člen: Pavla Brunerová – MěÚ 
Soběslav   
členové
• Mgr. Vladimír Drachovský – člen ZM
• Michal Turek – člen ZM
• Jitka Havlíčková – SMS, s. r. o. 
Komise sociálně zdravotní
předseda: MUDr. Jan Vodička – člen ZM 
tajemník, člen: Jana Háková – MěÚ 
Soběslav 
členové
• MUDr. Kateřina Jirousová – členka ZM
• Ing. Zina Petrásková – ředitelka Senior-

-domu Soběslav
• Mgr. Lucie Vojtášková – Soběslav 
• Mgr. Lada Haplová – Senior-dům 

Soběslav   
Komise výstavby
předseda: Tomáš Šena, dipl. technik – 
člen ZM 
tajemník, člen: Martina Kubešová – MěÚ 
Soběslav
členové
• Ing. Jan Podlaha – Soběslav  
• Miloš Šimek – Soběslav
• Martin Toman – Soběslav 
• Ing. Petr Hejný – Chlebov  
Komise životního prostředí
předseda: Jiří Kubeš – člen ZM  
tajemník, člen: Ing. Jan Mošnička – MěÚ 
Soběslav
členové 
• Ing. Radek Bryll – tajemník MěÚ 

Soběslav
• Bohuslav Blažek – Soběslav
• Milan Kobliška – SMS, s. r. o.  

Komise kultury a cestovního ruchu
předseda: Mgr. Irena Molíková – Soběslav   
 
tajemník, člen: Ing. Michaela Pimperová – 
MěÚ Soběslav   
členové

• Mgr. Alena Krejčová – členka RM 
• Mgr. Petr Valeš – ředitel KDMS 
• Denisa Líkařová – Soběslav  
• Mgr. Nina Cibulková – členka 

ZM   
• Renata Štaubrová – Diakonie ČCE  

– středisko Rolnička 
Pracovní skupina pro regeneraci MPZ 
Soběslav
předseda: Ing. Jindřich Bláha – starosta 
města 
členové 
• Ing. arch. Dagmar Buzu – MěÚ 

Soběslav 
• Ing. David Javorský – Národní památko-

vý ústav ČB
• Tomáš Šena, dipl. technik – člen 

ZM  
Redakční rada Soběslavské hlásky
redaktorka: Ing. Michaela Nováková  
– MěÚ Soběslav  
členové 
• Ing. Michaela Pimperová – MěÚ 

Soběslav 
• Mgr. Lucie Michalčíková – Soběslav 
• Ivana Šimková – Soběslav 
• Mgr. Lucie Vojtášková – Soběslav  

Usnesení č. 2/262/2022
Rada města doporučuje zastupitelstvu 
města svěřit místostarostovi města 
v souladu s § 104 zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích, ve znění pozdějších předpisů, 
následující úkoly: 
Místostarosta města Mgr. Pavel Lintner 
zodpovídá za plnění úkolů v oblasti škol-
ství, mládeže, sportu a tělovýchovy, rozvoj 
IT, dopravy a dopravní obslužnosti, bytové 
problematiky, městských částí Chlebov a 
Nedvědice, oprav, údržby a správy infra-
struktury a majetku města a dále za koor-
dinaci činností organizací – SMS, s. r. o., MŠ 
Duha, MŠ Nerudova, ZŠ Komenského a ZŠ 
E. Beneše. 
Usnesení č. 2/263/2022
Rada města doporučuje zastupitelstvu 
města schválit měsíční odměny poskyto-
vané neuvolněným členům zastupitelstva 
města dle NV č. 318/2017 Sb., o výši od-
měn členů zastupitelstev územních samo-
správných celků, dle návrhu předloženého 
tajemníkem MěÚ Ing. Radkem Bryllem. 
Usnesení č. 2/264/2022
Rada města doporučuje zastupitelstvu 
města schválit prodej bytové jednotky č. 
374/1 včetně příslušenství a spoluvlast-
nického podílu na společných prostorech 
v prvním nadzemním podlaží domu čp. 
374 v ulici Na Ohradě, Soběslav II, p. Fran-
tišku Štědronskému, Soběslav, za cenu 
2.226.000 Kč, který se stal vítězem výbě-
rového řízení.

Usnesení č. 
2/265/2022
Rada města souhlasí 
s vyřazením neproda-
ných a neprodejných 
nálezů z majetku měs-
ta Soběslavi dle se-
znamu předloženého 
pracovnicí kanceláře 
tajemníka MěÚ Soběslav paní Jitkou Přiby-
lovou.  
Usnesení č. 2/266/2022
Rada města souhlasí s poskytnutím finanč-
ních prostředků ze schváleného rozpočtu 
města v roce 2022 ve výši 12.279,50 Kč 
pro ZŠ Komenského a 19.168 Kč pro ZŠ E. 
Beneše v souvislosti s nákupem interaktiv-
ních učebních pomůcek od Nakladatelství 
Fraus, s. r. o., Plzeň.
Usnesení č. 2/267/2022
Rada města schvaluje aktualizaci Strate-
gického rámce MAP – seznam investičních 
priorit 2021-2027 (MAP III) projektu Místní 
akční plán III v ORP Soběslav, realizovaným 
MAS Lužnice, z. s., Sudoměřice u Bechyně, 
pro MŠ DUHA Soběslav a ZŠ Komenského 
Soběslav dle předložených materiálů.
Usnesení č. 2/268/2022
Rada města na základě žádosti ředitelky 
Senior-domu Soběslav Ing. Ziny Petrásko-
vé souhlasí s vyřazením el. konvektomatu 
MKN 10.1, inv. č. 23, datum pořízení 2. 12. 
2008, z majetku Senior-domu.
Usnesení č. 2/269/2022
Rada města souhlasí s termínem jednání 
Zastupitelstva města Soběslavi v roce 2022 
dne 7. 12. 2022 v 17.00 hodin v zasedací 
místnosti v budově čp. 1/I (stará radnice) 
na náměstí Republiky a dále s termíny 
jednání rady města v roce 2022 ve dnech  
15. 11., 29. 11., 13. 12. a 20. 12. 2022. 
Usnesení č. 2/270/2022
Rada města souhlasí s uzavřením do-
datku č. 1 ke smlouvě o dílo mezi měs-
tem Soběslav a firmou RTi Czech, s. r. o., 
Soběslav, kterým se posunuje termín do-
končení akce „Sanace kanalizace v ulici Na 
Ohradě v Soběslavi“ do 31. 12. 2022. 
Usnesení č. 2/271/2022
Rada města souhlasí s uzavřením smlou-
vy o dílo mezi městem Soběslav a firmou 
Milan Moc, Soběslav, na zateplení půdního 
prostoru v budově ZUŠ v Soběslavi za cenu 
183.090 Kč + DPH. 
Usnesení č. 2/272/2022
Rada města souhlasí s uzavřením do-
datku č. 1 ke smlouvě o nájmu prosto-
ru sloužícího podnikání mezi městem 
Soběslav a společností AirView, s. r. o., 
České Budějovice, kterým se navyšuje 
výměra pronajatých nebytových prostor 
ve výpravní budově čp. 264 v Riegrově 
ulici, Soběslav II, které jsou ve vlastnic-
tví města, o výměru 58,15 m2 s účinností  
od 1. 1. 2023.

USNESENÍ
2. schůze Rady města Soběslavi,  

která se konala 1. listopadu.

Zprávy z města
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Usnesení č. 2/273/2022
Rada města souhlasí s uzavřením smlouvy 
o dílo mezi městem Soběslav a Ing. Ro-
bertem Juřinou, Soběslav, na projektové 
práce a související inženýrskou činnost na 
akci „Komunikace a inženýrské sítě pro RD 
u sídliště Svákov – Soběslav, 3. etapa“ za 
cenu 249.400 Kč. 
Usnesení č. 2/274/2022
Rada města souhlasí s uzavřením smlouvy 
o dílo mezi městem Soběslav a firmou On-
dřej Vácha, Myslkovice, na opravu oplocení 
pozemku parc. č. 3603/1 v k. ú. Soběslav u 
domu čp. 119/II v ulici Na Pískách za cenu 
199.926 Kč + DPH. 
Usnesení č. 2/275/2022
Rada města souhlasí s uzavřením smlou-
vy o dílo mezi městem Soběslav a Českou 
Mountainbikovou Asociací, z. s., Pra-
ha, na zpracování dokumentace stavby  
– pumptracku u sídliště Svákov v Soběslavi 
za cenu 56.000 Kč + DPH. 
Usnesení č. 2/276/2022
Rada města souhlasí s uzavřením smlouvy 
o dílo mezi městem Soběslav a firmou Mi-
loslav Štefan, Žíšov, na opravu hydroizolací 
a drenáží Domu dětí a mládeže v Soběslavi 
za cenu 110.791 Kč + DPH. 
Usnesení č. 2/277/2022
Rada města souhlasí s uzavřením smlou-
vy o dílo mezi městem Soběslav a firmou 
T.O.D.O.K., spol. s r. o., Klenovice, na do-
dávku a montáž vchodových dveří v budo-
vě (Chanos) Diakonie ČCE – středisko Rol-
nička, Soběslav, za cenu 74.508 Kč + DPH. 
Usnesení č. 2/278/2022
Rada města jmenuje níže uvedené zástup-
ce města na valnou hromadu TJ Spartak 
Soběslav, která se uskuteční v úterý 8. 11. 
2022 od 17.00 hodin: 
• Mgr. Alena Krejčová – členka RM
• Mgr. Petr Valeš – člen RM

Usnesení č. 2/279/2022
Rada města souhlasí na návrh jednatele 
Správy města Soběslavi, s. r. o., p. Vladimí-
ra Falady s nákupem elektrického vozidla 
Goupil G4 od firmy CB Global, s. r. o., České 
Budějovice, za cenu 1.139.000 Kč + DPH. 
Nákup elektrického vozidla bude financo-
ván z dotace a z rozpočtu společnosti. 

Usnesení č. 3/280/2022
Rada města doporučuje zastupitelstvu 
města schválit rozpočtové opatření č. ZM 
5/2022 dle návrhu předloženého vedou-
cí finančního odboru MěÚ Bc. Zuzanou 
Schejbalovou. 

Usnesení č. 3/281/2022
Rada města projednala návrh rozpočtu 
města na rok 2023 zpracovaný vedoucí fi-
nančního odboru MěÚ Bc. Zuzanou Schej-
balovou a doporučuje jej zastupitelstvu 
města ke schválení. 
Usnesení č. 3/282/2022
Rada města projednala návrh 
střednědobého výhledu rozpočtu města 
na roky 2024–2026 dle návrhu předlože-
ného vedoucí finančního odboru MěÚ Bc. 
Zuzanou Schejbalovou a doporučuje jej za-
stupitelstvu města ke schválení. 
Usnesení č. 3/283/2022
Rada města schvaluje ceny vodného a stoč-
ného pro rok 2023 dle varianty č. 1 návrhu 
předloženého provozovatelem vodohos-
podářského majetku města – firmou Čevak,  
a. s., České Budějovice. 
Ceny pro rok 2023: vodné – 46,38 Kč/m3  
+ DPH, stočné – 33,44 Kč/m3 + DPH. 
Usnesení č. 3/284/2022
Rada města zřizuje Komisi školství  
a sportu v následujícím složení:
předseda: Mgr. Jan Podlaha – člen ZM 
tajemník, člen: ing. Marie Lustová – MěÚ 
Soběslav 
členové 
• Mgr. David Pánek – člen ZM
• Mgr. Jan Holas – člen ZM
• Mgr. Lenka Vandasová – 

Soběslav  
• Bc. Barbora Nývltová – Soběslav
• Marcela Procházková, DiS. – Soběslav 

Usnesení č. 3/285/2022
Rada města doporučuje zastupitelstvu 
města schválit dodatek č. 4 ke zřizovací 
listině ze dne 21. 12. 2006, ve znění poz-
dějších dodatků, příspěvkové organizace 
města Senior-dům Soběslav v předlože-
ném znění.
Usnesení č. 3/286/2022
Rada města souhlasí s programem 2. za-
sedání Zastupitelstva města Soběslavi, 
které se uskuteční ve středu 7. 12. 2022  
od 17:00 hodin v zasedací místnosti v budově  
čp. 1/I (stará radnice) na náměstí Republi-
ky v Soběslavi: 
1. Zahájení
2. Svěření úkolů místostarostovi města
3. Změna č. 5 rozpočtu města na rok 

2022 
4. Rozpočet města na rok 2023
5. Střednědobý výhled rozpočtu města 

na roky 2024–2026
6. Stanovení odměn neuvolněným  

členům ZM
7. Dodatek č. 4 ke zřizovací listině  

Senior-domu Soběslav
8. Majetkové převody
9. Zřízení Výboru pro rozvoj Průmyslové 

zóny Soběslav

10. Zřízení osadních výborů v městských 
částech Chlebov a Nedvědice

11. Různé

Usnesení č. 3/287/2022
Rada města souhlasí s uzavřením smlou-
vy o dílo mezi městem Soběslav a firmou 
T.O.D.O.K., s. r. o., Klenovice, na výměnu 
výloh a dveří v domě čp. 95 na náměstí Re-
publiky v Soběslavi (Cyklo Paleček) za cenu 
206.580 Kč + DPH. 

Usnesení č. 3/288/2022
Rada města souhlasí s úpravou pojištění 
motorových vozidel města v roce 2023 na 
částku 59.976 Kč v rámci pojistné smlouvy 
mezi městem Soběslav a Generali Českou 
pojišťovnou, a. s.

Usnesení č. 3/289/2022
Rada města souhlasí s uzavřením veřej-
noprávní smlouvy o poskytnutí finanč-
ního příspěvku ze schváleného rozpočtu 
města na rok 2022 mezi městem Soběslav  
a panem Ladislavem Blehou na pořádá-
ní vystoupení Soběslavského žesťového  
orchestru v rámci Vánočního koncertu na 
náměstí dne 25. 12. 2022 ve výši 4.000 Kč.

Usnesení č. 3/290/2022
Rada města souhlasí s uzavřením smlou-
vy o smlouvě budoucí o zřízení věcné-
ho břemene mezi městem Soběslav  
a EG.D, a. s., Brno, v souvislosti s realiza-
cí akce „Soběslav: K Sedlečku, příp. NN 
Pospíšilová“ na pozemku p. č. 3977/2  
v k. ú. Soběslav, který je ve vlastnictví 
města.
Usnesení č. 3/291/2022
Rada města doporučuje zastupitelstvu 
města schválit záměr koupě pozemku p. č. 
4022/89 o výměře 18 m2 a části pozemku 
p. č. 4022/88 o přibližné výměře 42 m2, oba 
v k. ú. Soběslav, které jsou ve vlastnictví 
Správy železnic, státní organizace, Praha.

Usnesení č. 3/292/2022
Rada města souhlasí se zapojením pří-
spěvkové organizace města – Kulturní dům 
města Soběslavi do dotačního programu 
JčK „My v tom Jihočechy nenecháme“. 

Usnesení č. 3/293/2022
Rada města souhlasí s uzavřením smlou-
vy o dílo mezi městem Soběslav a firmou  
Jaroslav Zedník, Praha, na zhotovení elek-
troinstalace pro víceúčelové sportovní 
hřiště v Nedvědicích za cenu 126.000 Kč  
+ DPH. 

Usnesení č. 3/294/2022
Rada města souhlasí s uzavřením smlouvy 
o dílo mezi městem Soběslav a firmou 
Strabag, a. s., Praha, na výkopové a sta-
vební práce na přeložce vedení veřejného 
osvětlení – Přestupní dopravní terminál  
v Soběslavi za cenu 128.653,88 Kč + DPH. 

USNESENÍ
3. schůze Rady města Soběslavi,  

která se konala 15. listopadu 2022.

Zprávy z města
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Výběrové řízení
Zprávy z města

Požadavky:
a)  úplné středoškolské vzdělání  

s maturitou
b) minimální věk 18 let
c) trestní bezúhonnost
d) dobrý zdravotní stav
e) fyzická zdatnost
f) psychologické předpoklady
g) řidičský průkaz sk. „B“
g) časová flexibilita
h)  zbrojní průkaz skupiny D 

výhodou

Přihláška musí obsahovat:
• životopis
• výpis z rejstříku trestů  

maximálně 6 měsíců starý

• ověřenou kopii dokladu o 
nejvyšším dosaženém vzdělání

Přihlášky je možné zasílat písemnou 
formou na adresu:

Městský úřad Soběslav, náměstí 
Republiky 59/I, 392 01 Soběslav.

Předpokládaný termín nástupu: dle 
dohody.

Bližší informace je možné získat  
u tajemníka MěÚ Soběslav Ing. Radka 
Brylla, tel. č. 381 508 121, nebo  
u vrchního strážníka městské policie 
města Soběslavi p. Miroslava Drse, tel. 
č. 381 508 150.  

Ing. Radek Bryll,  
tajemník MěÚ Soběslav

Město Soběslav vypisuje výběrové řízení na strážníka/strážnici   
městské policie

Změna telefonního čísla  
finančního úřadu

Ing. Zdeněk Bočánek, ředitel
Upozorňujeme, že od 1. listopadu 2022  
je nové číslo na ústřednu územního  
pracoviště Soběslav 387 722 700.

Usnesení č. 3/295/2022
Rada města souhlasí s uzavřením smlou-
vy o dílo mezi městem Soběslav a firmou 
Strabag, a. s., Praha, na opravu asfaltové 
plochy skate parku v Soběslavi za cenu 
320.087 Kč + DPH.  

Usnesení č. 3/296/2022
Rada města souhlasí s uzavřením smlou-
vy o dílo mezi městem Soběslav a firmou 
Strabag, a. s., Praha, na opravu asfal-
tových povrchů místních komunikací 
v Nedvědicích za cenu 399.421,13 Kč  
+ DPH.  
Usnesení č. 3/297/2022
Rada města souhlasí s uzavřením dodat-
ku č. 1 ke smlouvě o dílo mezi městem 
Soběslav a firmou Strabag, a. s., Praha, 
na akci „Oprava chodníku Na Pískách“, 
kterým se snižuje celková cena díla z část-
ky 2.116.400 Kč na částku 1.930.340 Kč  
+ DPH. 
Usnesení č. 3/298/2022
Rada města souhlasí s uzavřením do-
datku č. 1 ke smlouvě o dílo mezi 
městem Soběslav a firmou Strabag,  
a. s., Praha, na akci „Obnova míst-
ních komunikací K Libouši a Na Pískách  
v Soběslavi“, kterým se vypořádáva-
jí více a méně práce. Celková cena díla 
se zvyšuje z 3.443.851,63 Kč na částku 
3.625.718,29 Kč + DPH. 

Usnesení č. 3/299/2022
Rada města doporučuje zastupitelstvu 
města schválit koupi pozemku p. č. 3755/3 
o výměře 497 m2 v k. ú. Soběslav, který je 
ve vlastnictví ČR - Úřadu pro zastupování 

státu ve věcech majetkových, Praha, do 
vlastnictví města Soběslavi. 

Usnesení č. 3/300/2022
Rada města souhlasí na návrh byto-
vé komise s přenecháním městského 
bytu č. 20306189, základní kategorie, 
velikosti 1+0, na adrese Soběslav, část 
Soběslav II, Kadlecova čp. 306,  
do nájmu p. Josefu Trskovi.

Usnesení č. 3/301/2022
Rada města schvaluje rozpočtové opat-
ření č. RM 2/2022 dle návrhu předlože-
ného vedoucí finančního odboru MěÚ 
Bc. Zuzanou Schejbalovou. 

Usnesení č. 3/302/2022
Rada města souhlasí s konáním akce 
„Pošli přání“ organizované o. p. s. I MY 
v rámci Týdnu rané péče na náměstí Re-
publiky a v areálu plovárny u řeky Lužni-
ce v Soběslavi spolu s lampionovým prů-
vodem dne 20. 11. 2022.

Ordinace praktické lékařky 
v Soběslavi 

 je na nové adrese
Michaela Nováková, redakce

Ordinaci praktické lékařky pro dospělé 
MUDr. Aleny Moutvičkové nově na-
leznete na adrese Wilsonova 222/25,  
392 01, Soběslav III. Ordinační hodiny  
a telefonní číslo zůstává beze změny. 

Lucie Nečasová, MěÚ Soběslav

Město Soběslav hledá pracovníka  
odboru výstavby a regionálního rozvoje 

Městského úřadu v Soběslavi  
– agenda silniční hospodářství,  

speciální stavební úřad.
Požadavky:
 - státní občanství ČR;
 - středoškolské nebo vysokoškolské 

vzdělání stavebního zaměření;
 - znalost veřejné správy výhodou.

Nástup možný dle dohody. Přihlášky  
s životopisem je možné zaslat do 12. 12. 
2022 na Městský úřad v Soběslavi, ná-
městí Republiky 59/I, 392 01 Soběslav. 
Bližší podmínky výběrového řízení  
je možné získat na internetových strán-
kách města nebo u tajemníka MěÚ 
Ing. Radka Brylla, tel. č.: 381 508 121,  
e-mail: bryll@musobeslav.cz. 
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Zprávy z města

Po dokončení rozjetých investičních akcí nastane 
stavební klid
Michaela Nováková, redakce

V prosinci bude dokončena stavba pře-
stupního terminálu v Soběslavi a zpro-
vozněn podchod pod tratí v ulici Petra 
Bezruče. Další stavební práce se plánují 
až na jaro. 

Spol. STRABAG v listopadu nadále  
pokračovala ve stavbě dopravního pře-
stupního terminálu u železniční stanice 
v Riegrově ulici. Stavba by měla pře-
jít do předčasného užívání 12. prosince  
a ve stejném termínu by měl být zpro-
vozněn i nedaleký podchod pro chodce  
(a cyklisty) v ulici Petra Bezruče 
Přeložka silnice II/135 ve směru na obci 
Zvěrotice, dálnici D3 a ulici Na Pískách 
byla převedena do předčasného užívání 
již 1. listopadu. Opětovně připomínáme, 
že v souvislosti se zprovozněním přelož-
ky došlo k úpravě přednosti v jízdě na 
křižovatce u Správy města Soběslavi. 
Od 1. listopadu byla dále zprovozněna 

druhá kolej nově vybudovaného želez-
ničního koridoru. Odstraněna byla kolej  
v trase staré železniční trati na celém 
území Soběslavi a dále ve směru na 
Roudnou. Mezi ulicí P. Bezruče a nově 
zprovozněnou přeložkou silnice II/135 
probíhají práce na odtěžení železničního 
náspu.   
Na přelomu října a listopadu dokončila 
spol. Slunečko - Střechy, s. r. o., opravu 
střechy kaple Panny Marie Bolestné na 
Svákově, která byla poničena během sil-
né bouře v červnu roku 2022. Poškozená 
část střechy byla kompletně obnovena, 
celá střecha byla následně vyčištěna tla-
kovou vodou. 
Na v říjnu dokončené opravy ulic  
K Libouši a Na Pískách v listopadu na-
vázala oprava povrchu komunikace  
u garáží Na Ohradě, u garáží v blízkosti 
areálu Chovatelů nebo u dřevěné lávky 
na Havlíčkově nábřeží. V listopadu bylo 
zprovozněno parkoviště se sedmi novými 
parkovacími místy v ulici Chvalovského 

nábřeží. V letošním roce by měl být dále 
opraven chodník v ulici Žižkova. Některé 
původně plánované opravy povrchů ulic 
se do konce roku nestihnou, a budou tedy 
zahájeny až v novém roce. 
V zimně si stavební stroje na přechodnou 
dobu odpočinou. Mezi další plánované 
investiční akce patří výstavba parkoviš-
tě P+R v místě bývalého autobusového 
nádraží a výstavba parkoviště v lokalitě 
Na Ohradě. Ty mají probíhat na jaře roku 
2023. 

První krok  
naproti  

elektromobilitě
Správa města Soběslavi, s. r. o.

Správa města se rozhodla využít výzvy dotační-
ho titulu státního fondu ministerstva životního 
prostředí k pořízení elektrovozidla N1. Do-
tace je financována Evropskou unií a vozidlo 
bude používáno v rámci komunálních služeb 
od jara do podzimu na údržbu veřejné zeleně  
a v zimním období na údržbu chodníků a vo-
zovek. Elektromobilem nahradíme naftové 
vozidlo Multikar M25, čímž uděláme první 
krok pro zachování čistšího ovzduší.

Na náměstí stanul první posel  
Vánoc
Michaela Nováková, redakce

Správa města Soběslavi nainstalovala  
ve středu 10. listopadu na náměstí  
Republiky vánoční strom. Letos do 
zimních večerů zazáří jedle. Děkujeme 
manželům Věšínovým z Roudné, kteří 
strom městu darovali. 
Přepravu zajistila firma Spilka a Říha, 
s.r.o. Rozsvícen byl v neděli 27. listopadu. 
I letos bude v adventním a vánočním 
období Soběslav zdobit světelný bet-
lém spolu se světelnými anděly a dalším  
bohatým vánočním osvětlením včetně 
ozdobené kašny na náměstí Republiky. 

Vážení spoluobčané,
dovolte nám za Sdružení pro Soběslav poděkovat všem, kteří nám v uplynulých ko-
munálních volbách projevili důvěru, velice si jí vážíme. Vaše hlasy jsou pro nás 
zavazující a budeme se všichni snažit, abychom vaše očekávání maximálně naplnili  
a napomáhali vytvářet krásné a moderně se rozvíjející město s kvalitními 
podmínkami pro život. Více informací se dozvíte a průběžně vás budeme informovat  
na www.sdruzeniprosobeslav.cz .

Za Sdružení pro Soběslav Nina Cibulková a Michal Turek

Foto: archiv

ilustrační obr.

Práce na výstavbě dopravního přestupního 
terminálu v listopadu značně pokročily.  
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Nově zvolených zastupitelů jsme se zeptali otázkou: „Na co je dle vašeho názoru třeba se zaměřit v nadcházejícím volebním období, 
aby byly v Soběslavi zajištěny dobré podmínky pro život?“  Účast v anketě byla dobrovolná. Odpovědi zastupitelů, kteří se ankety 
zůčastnili, se dočtete na straně 7 - 8. 

Zprávy z města

Marek Nývlt

Dobré podmínky pro život je velmi široký 
pojem a každý člověk má, troufám si tvr-
dit, jinou představu o kvalitním životě. 
Někoho naplňuje rodina, někoho kul-
tura a jiného zase třeba sport a přátelé. 
Dle mého názoru je třeba se zaměřit na 
podporu a dobrou komunikaci s místní-
mi podnikateli, kteří v Soběslavi platí 
daně a zaměstnávají Soběslaváky. Měs-
to následně může podporovat bydlení, 
školství, sport, kulturu a tudíž vytvářet 
kvalitní podmínky pro život. Dále si 
myslím, že Soběslav je dobrým místem 
pro život už nyní. Samozřejmě, vždy 
je co zlepšovat, ale domnívám se, že  
v nadcházejících letech bude hlavním 
úkolem nastavenou životní úroveň udr-
žet, případně některé oblasti, jako na-
příklad základní školství nebo činnost 
městské policie, zkvalitnit.

Michal Turek, Mgr. Nina Cibulková

Za důležité z hlediska rozvoje města po-
važujeme se prioritně zaměřit na zvýšení 
kapacity praktických a především odbor-
ných lékařů, řešit systém městského par-
kování (zvýšit počet parkovacích míst ne-
jen v centru města), připravit lokality pro 
výstavbu nových bytových a rodinných 
domů, nastavit smysluplné limity pro 
rozvoj průmyslové zóny s přínosem pro 
město a občany, moderně reorganizovat 
odpadové hospodářství města a zvýšit do-
pravní bezpečnost a obslužnost krizových 
lokalit pro chodce a cyklisty ve městě. 
Jsme připraveni na komunikaci s občany 
nad všemi projekty, které povedou ke 
zkvalitnění veřejného prostoru v našem 
městě.

Ing. Iveta Matějů
Témat, na která by se mělo zastupitelstvo 
v příštím volebním období zaměřit, je celá 
řada. Za ta nejzásadnější však považuji tři. 
První z nich je rozvoj bydlení, tedy vytvo-
ření podmínek pro výstavbu jak bytových, 
tak i rodinných domů. Těžko lze totiž oče-
kávat, že počet obyvatel města poroste, 
pokud lidé nebudou mít kde bydlet.
Druhým tématem je kontrola nad průmys-
lovou zónou. Výsledek referenda sice ofi-
ciálně není právně závazný, přesto však 
považuji hlas 1 589 obyvatel za důležitý 
podnět, který by se neměl jen tak přehlí-
žet. Průmyslová zóna by se měla rozvíjet 
promyšleně a měla by městu přinášet více 
pozitivních aspektů než těch negativních.
Třetí oblastí je informovanost veřejnosti a 
komunikace s občany. I když za poslední 
roky došlo k malému zlepšení (například 
ve zveřejňování zápisů z jednání zastupi-
telstva, rady, komisí a výborů na webo-
vých stránkách města), pořád zde vidím 
velké rezervy. Za naprosto samozřejmé 
bych považovala například to, že občané 
mohou na každém zasedání zastupitelstva 
vznášet dotazy nebo podněty na prakticky 
libovolné téma týkající se města. Na po-
sledním zasedání zastupitelstva v minu-
lém volebním období jsme však byli bo-
hužel svědky toho, že většina tehdejších 
zastupitelů tento názor nesdílela.

Mgr. Petr Lintner

V Soběslavi se v minulosti podařilo rea-
lizovat mnoho dobrých věcí a projektů. 
Podle Indexu kvality života, ve kterém 
se porovnává celkem 206 obcí v ČR  
s rozšířenou působností včetně Prahy na 
základě veřejně dostupných dat, se v po-
sledním posuzovaném období Soběslav 
pohybovala na 27. místě v celé ČR. In-
dex zahrnuje dohromady 29 ukazatelů, 
které vyjadřují mimo jiné úroveň kvality 
životního prostředí, dostupnost zdravot-
ní péče, úroveň školských zařízení, opti-
mální materiální podmínky, dostatečnost 
služeb, míru nezaměstnanosti, dopravní 
obslužnost, ale také například zdraví  
a mezilidské vztahy. Aby se v Soběslavi, 
Chlebově a Nedvědicích i nadále dobře 
žilo, je nutné, aby se zvolení zástup-
ci města zaměřili na výstavbu nových 
bytových domů, přípravu území pro 
individuální bytovou výstavbu, rozvoj 
průmyslové zóny a zajištění pracovních 
míst a souvisejících služeb, optimalizaci 
dopravy a parkování, modernizaci veřej-
ných sítí a komunikací, úsporná opatře-
ní ve spotřebě energií, likvidaci odpadů 
a výstavbu nového recyklačního dvora, 
rozšiřování ubytovacích kapacit a v ne-
poslední řadě rozšiřování služeb v oblas-
ti školství, kultury a sportu. Nezbytnou 
bude také podpora dostupné a kvalitní 
lékařské péče.

Tomáš Šena, dipl. technik

Dobrými podmínkami pro život  
je pro mne prostředí, ve kterém se rád 
pohybuji a které uspokojí potřeby mé  
a mých blízkých. Tyto má každý trochu 
odlišné, na některé klade větší, nebo 
menší důraz. Záleží na věku, zájmech, 
preferencích. Ať už se jedná o možnos-
ti bydlení, zdravotní péče, sportovního  
a kulturního vyžití, dopravní ob-
služnosti, nebo pracovních a podni-
katelských příležitostí, myslím si,  
že Soběslav má co nabídnout. Ale sa-
mozřejmě je neustále co zlepšovat. 
Především v oblasti bydlení, ať už pro 
rodinnou či bytovou výstavbu. 
Dalším tématem je zajištění zdravotní 
péče v místě, s tímto se ovšem potýka-
jí i další města a obce. Nemalý důraz 
bych také kladl na rozšiřování a zlepšo-
vání kvalitního a příjemného veřejného 
prostoru, ve kterém se budeme rádi po-
hybovat a potkávat s ostatními. 
Město má podmínky i potenciál k dal-
šímu úspěšnému rozvoji. Záleží na kaž-
dém z nás, jaké jej chceme mít a co pro 
to můžeme a chceme udělat.

MUDr. Jan Vodička

Dříve než se rozepíši o hlavním  
tématu, poukázal bych na problémy,  
o kterých mluví občané Soběslavi: ne-
dostatek parkovacích míst v centru a na 
sídlištích, málo kulturních akcí, špatná 
nabídka restauračních zařízení nebo 
chybějící chodník a vodovod pro oby-
vatele žijící za řekou Lužnicí (ve smě-
ru na Vesce). Hlavní problémové téma 
je však zdravotnictví. Nejsou odborní  
lékaři, chybí nejméně jeden stomatolog, 
chybí následná péče. Praktičtí lékaři, 
zubaři i pediatři jsou již v důchodovém 
věku.

ANKETA MEZI ZASTUPITELI
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Zprávy z města

Mgr. David Pánek
Odpověď na otázku „Na co se zamě-
řit v následujícím volebním období“ 
bych rozdělil na dvě části. V první se 
podle mého názoru město bude mu-
set stát jakýmsi krizovým manažerem  
a zasadit se o to, aby v kritických letech 
2023-24 všechny městské instituce ustály 
energetickou drahotu, která je v rámci 
EU v České republice jedna z nejvyš-
ších. Zejména mám na mysli soběslav-
ské základní školy, sportoviště, kulturní 
dům a případně potřebné občany, kde 
nebude stačit státní podpora.
V druhé části bych vybral dva body z na-
šeho volebního programu, které považuji 
za nejdůležitější. A to je oblast bydlení 
a dostupné zdravotní péče pro občany. 
V oblasti bydlení podpořím všechny 
snahy našeho města o výstavbu nových 
bytových domů a přípravu pozemků pro 
ně. Zdravotní péče v Soběslavi, zejména 
zubní lékaři, budou v blízké budoucnos-
ti velký problém a motivovat lékaře pro 
práci v našem městě bude velká výzva.

Mgr. Ilona Klimešová    

Celý svůj život bydlím v Soběslavi, 
proto bych byla ráda, aby se zde  
lidem žílo co nejlépe. Jednou z oblastí,  
ve které jsou dle mého názoru rezer-
vy, je dostupnost bydlení. Pro mladé 
rodiny je toto téma naprosto zásadní. 
Pokud se tato situace nezlepší, bude 
postupně docházet k odchodu mladých 
kvalifikovaných lidí. 
Další důležitou otázkou je dokončení 
renovace „plovárny“ (např. moderniza-
ce chatek, sportovišť…) a vybudování 
cyklostezky. K zamyšlení může být  
i využití házenkářského hřiště.
V nejbližší době bude potřeba řešit  
nedostatek stomatologů v našem městě  
a je důležité se zabývat tímto problé-
mem s předstihem.

Ing. Jindřich Bláha

Město se v první řadě musí vypořádat se 
zvýšenými náklady, vyvolanými cenami 
energií, osobními náklady, dodávkami, 
službami, materiály, potravinami atd. Je 
potřeba, aby město i nadále dobře hos-
podařilo a zajišťovalo služby minimálně 
jako doposud, buď vlastní činností, nebo 
prostřednictvím městem zřizovaných or-
ganizací. Zcela jistě se tím zmenší prostor 
pro vlastní investice, o to důležitější bude 
jejich příprava a získávání dotačních titu-
lů. 
Mezi priority města patří bydlení. Při-
pravujeme stavbu pěti nových bytových 
domů na sídlišti Svákov a inženýrských 
sítí pro výstavbu rodinných domů. Dále 
chceme realizovat rekonstrukci škol-
ní jídelny u ZŠ E. Beneše a bezbariéro-
vý vstup do ZUŠ. Důležitým tématem  
je smysluplný rozvoj průmyslové zóny  
a také vybudování nových prostor a aktiv-
ní účast města na příchodu praktických, 
zubních a odborných lékařů. Z dalších 
plánovaných akcí bych zmínil ubytová-
ní hotelového typu, zatraktivnění kempu 
u řeky Lužnice a okolí bruslařské drá-
hy, úpravy nádvoří hradu a cyklostezky  
na zrušené železniční trati a do Chlebo-
va. Velký důraz je potřeba také směřovat  
na projekty, které přinesou úsporu energií. 

Mgr. Jan Podlaha
Já osobně bych rád věnoval svou energii 
ve prospěch města jako člen kontrolního 
výboru a člen komise školství a sportu. 
Vzhledem k mé profesi učitele mám asi 
nejblíže ke školství ve všech jeho podo-
bách. Zároveň se věnuji hodně sportu 
a vím, jak je důležitý nejen pro rozvoj 
zdravého životního stylu, ale i po stránce 
mentální zralosti jedince. Proto chci na-
dále působit především na dospívající 
mládež a pomoci jim trávit volný čas 
smysluplně. Podmínky k tomu jsou  
u nás v Soběslavi na velmi dobré úrovni, 
ale vzhledem k finanční situaci někte-
rých rodin, může být problém s jejich 
dostupností. I tady bych rád hledal řešení 
a pomoc. 
Dalším velkým úkolem v nadcházejícím 
období budou jednání ohledně průmys-
lové zóny. Vzhledem k velkému počtu 
obyvatel, které se zajímá o tento již ně-
kolik let trvající projekt, bych i zde rád 
přispěl k dobré komunikaci mezi vede-
ním města a jejími obyvateli.
Rád bych se rovněž podílel na řešení 
plánovaných akcí, které budou v násle-
dujících letech probíhat, např: dostavba 
přestupního terminálu, nově budovaná 
cyklostezka, výstavba plánovaných by-
tových domů a v poslední době přede-
vším stále se zvyšující náklady na ener-
gie.

MUDr. Kateřina Jirousová

Žijeme v krásném městě, ale vždycky je 
co zlepšovat a měli bychom „jít s dobou“. 
Nejkompetentněji mohu hodnotit a připo-
mínkovat jako matka a lékařka. Pro malé 
dětičky zcela chybí jesličky nebo dětská 
skupinka, pro předškolní „kroužek“ pohy-
bových aktivit typu Všestránek jako mají 
v Roudné (U nás se nenašly prostory?). 
V základním a středoškolském vzdělá-
vání také vidím mezery – bylo by fajn 
výuku rozšířit např. o výchovu ke zdraví  
a zdravé stravování, finanční gramotnost, 
počítačovou výuku či sexuální výchovu 
apod., ale to je na delší povídání. Škola by 
měla být přátelským prostředím. Problém 
nedostatku lékařů trápí nejen naše město, 
ale je nutné i na úrovni obcí vytvářet ta-
kové podmínky, aby zde lékaři zůstávali, 
a i noví přicházeli (zajistit bydlení, na-
bídnout bezúročnou půjčku od města na 
vybavení ordinace, dopomoci s vyřízením 
dotací od MZ ČR apod.). Bylo by dobré 
renovovat polikliniku, zlepšit vybave-
ní LSPP (lékařské služby první pomoci)  
a zvýšit atraktivnost města, aby bylo i pro 
lékaře vhodným místem pro život. Dále 
máme v našem programu prosazení doto-
vaného taxi pro seniory či hendikepované, 
aby byli co nejvíce soběstační.

Ing. Martin Kákona
Na otázky rozvoje města bychom se 
mĕli ptát odborníků, ne zastupitelů. 
Nelze předpokládat, že ředitel školy, 
lékař, fotbalista nebo jaderný inženýr 
vymyslí, jak by se mělo město urba-
nisticky rozvíjet, jak zajistit ochranu 
města před klimatickou změnou nebo 
jak zajistit vyváženou demografickou 
strukturu. Odborníci by měli být oslo-
veni ve veřejné soutěži, aby většina 
obyvatel mohla návrhy zhodnotit a ne-
prosazovala se vůle menšiny proti ná-
zoru vĕtšiny. 
Prací zastupitelů by mělo být připravit 
pro odborníky kvalitní zadání podlo-
žené názory občanů města. Měl by 
vzniknout plán rozvoje města a na něm 
by měla být politická shoda. Zákon po-
žaduje vytvoření dokumentu s názvem 
Program rozvoje města. Soběslav ta-
kový program má, ale vznikl pouze 
z povinnosti, a nikdo se jím neřídí.  
V případě průmyslové zóny jdou někte-
ří staronoví zastupitelé dokonce proti 
tomuto dokumentu. 
Plánování je tedy to, na co se máme 
podle mého názoru zaměřit. Živelný 
rozvoj města nás v budoucnu může stát 
mnoho času a prostředků. Současný 
stav průmyslové zóny je toho živoucím 
důkazem.
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Narození:  
• Nikolas Lorenc
• Mikuláš Novotný
• Kristián Kodat
• Jan Manina

Nově narozeným občánkům 
přejeme, aby žili šťastně  
a svým rodičům dělali jen 
samou radost!

Úmrtí:
• Milan Lopušan
• Marie Menglerová
• Miluše Bauerová
• Václav Kokrda

Pozůstalým vyjadřujeme 
upřímnou soustrast.

Zprávy z města / Společnost

Soběslav a její městskou část zdobí nové lípy
Michaela Nováková, redakce

U příležitosti státního svátku 28. října 
na Soběslavsku stanuly dvě nové mladé 
lípy. 
První lípa byla zasazena ve čtvrtek 27. října 
za přítomnosti místostarosty města P. Lint-
nera a tajemníka městského úřadu R. Brylla 
po deváté hodině v městské části Chle-
bov za pomníkem padlých vojáků v první  
sv. válce. Sedm let starý stromek nahradil 
lípu, která byla letos pokácena z důvodu 
špatného zdravotního stavu.  
Druhá lípa byla zasazena téhož dne ve 13 h 
před kostelem sv. Petra a Pavla na náměstí 
Republiky ve spolupráci se zástupci TJ 
Sokol Soběslav a baráčnické obce Vitoraz 
Soběslav. Již vzrostlejší 12 let starý strom 
nahradil mladou lípu, jejíž kmen se zlomil 

během silné bouře v červnu 2022. 
Oba stromky zasadili pracovníci zahradnic-
tví Jiří Polák, Tábor. Jedná se o kultivar lípy 
s názvem Tilia Cordata Rancho, který do-
růstá 12 - 16 m a má menší rozpětí koruny. 
Proto se do měst více hodí. 

Dne 29. 10. 2022 
uplynuly dva roky  

od úmrtí pana  
Jaroslava Klapky.
Se smutkem v srdci 
vzpomíná manželka, 

rodina, přátelé  
a spolupracovníci.

Jsou lidé, kteří pro nás v životě znamenají víc 
než ostatní. O to těžší je naučit se žít bez nich.
Dne 19. 12. 2022 to bude 10 let, co nás navždy 
opustila drahá maminka, babička a prababička 
Helena Lacinová a 3. 1. 2023 to bude 6 let,  
co nás navždy opustil drahý tatínek, dědeček  

a pradědeček Karel Lacina. 
S láskou vzpomínají dcera Šárka  

a vnučka Šárinka s rodinami. 

Dne 21. 12. 2022  
uplyne rok od chvíle,  
co nás navždy opustil 

pan František Pražma. 
Za tichou vzpomínku 

děkuje rodina. 

Dne 11. 9. uplynulo 15 let a 31. 10. uplynulo  
21 let, kdy mě opustili moji milovaní rodiče  

Marie a František Jindovi.

Bez Vašeho rodičovského tepla, lásky, jistoty  
je bolest v mém srdci nepopsatelná  

i po tolika letech. 

Proč mi nebylo dopřáno Vás doprovodit tam,  
kde jste našli společný klid? 

Vaše dcera Dana

Foto: archiv
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Dne 23. listopadu oslavili  
manželé Jiřina a Vilém Vonešovi  

diamantovou svatbu,  
60 let společného života.

Do dalších let jim přejeme  
hodně zdraví a pohody. 

Dcery s rodinami, vnoučata  
a pravnoučata

Poděkování
V této těžké době, kdy více lidí potřebuje  
pomoc a péči, chceme poděkovat slečně  
Valerii Charandjuk z 9. třídy ZŠ Edvarda  

Beneše za doučování českého jazyka  
ve volném čase a jejím rodičům. 

S úctou k Vám a jménem kolektivu  
pracovníků a uprchlíků

Valentina Tonoyan

Adventní zamyšlení
Jan Hamberger, farář

Advent (z latinského adventus, tzn. 
příchod) - čas, který nás připravuje na 
Vánoce, nám svým neopakovatelným 
poselstvím připomíná, že jsme lidé 
velkého očekávání. Bez silného náboje 
očekávání by naše životy ztratily něco 
ze své dynamiky a krásy. S očekává-
ním souvisí těšení. Očekávám, těším 
se, tedy žiji. Na malých dětech snad 
nejlépe vidíme, co je to opravdové 
očekávání spojené s těšením. My do-
spělí však často žijeme v jednom sho-
nu a rutině, a tak často zapomínáme, co 
bychom měli očekávat a na co se těšit. 
Právě křesťanský advent je časem, kdy 
může každý z nás udělat malé zhodno-
cení svých očekávání. Možná zjistíme, 
že máme strach z budoucnosti, protože 
nic dobrého neočekáváme, bojíme se 
nemoci, stáří, finančního nedostatku, 
strachujeme se o blízké, prožíváme 
úzkost z rychle se měnící společnosti, 
které přestáváme rozumět.... 
Křesťané však věří, že žádný lidský 
strach není tak velký, že by nemohl 
být proměněn ve vnitřní pokoj. Advent  
- Příchod chce v každém z nás probudit 
víru v očekávání Dobrého. Nezname-
ná to naivní víru v lepší zítřky, ale víru  
v budoucnost, ve které je naplněna 

veškerá touha po lásce. Tou láskou je 
Bůh a jeho příchod. Křesťané očeká-
vají završení svého života, ale i dějin 
celého světa v příchodu Ježíše Krista, 
vtěleného Boha. 
Advent je sice přípravou na Vánoce, 
ale v hlubším významu je to čas lid-
ského tázání, co očekávám a na co se  
v životě těším. Vánoční svátky nám 
tak umožňují uvěřit a ve svých živo-
tech prožít, že příchod Lásky již nastal  
v narození malého dítěte Ježíše. Ne-
vzpomínáme pouze na minulou udá-
lost před dvěma tisíci roky, ale proží-
váme blízkost Lásky tady a teď. 
Adventní příprava završena vánoční 
oslavou v nás může probudit či uzdra-
vit naše očekávání a těšení. Budouc-
nost, prostoupena adventním očekává-
ním a vánoční vírou v blízkost Lásky, 
již nemusí nahánět hrůzu a nepokoj. 
Křesťanská víra nepřetírá přítomnost 
ani budoucnost narůžovo, ale vede  
k životu, který není uzavřen lidskou 
beznadějí, nýbrž zve k objevování vel-
kého lidského očekávání. Očekáváme 
příchod Lásky a nikoli pouze nicoty. 
Milí přátelé, přeji nám všem hluboké 
prožití adventu a objevování blízkosti 
Lásky v čase vánočním. 

Vánoční bohoslužby

Stolní kalendář pro rok 2023
Michaela Pimperová, infocentrum

Udělejte radost sobě a svým blíz-
kým, pořiďte si domů STOLNÍ  
KALENDÁŘ na rok 2023. Nalez-
nete v něm fotografie našeho města  
a jeho okolí v proměnách čtyř roč-
ních období. 
Jedná se o týdenní kalendář, kdy ka-
ždý týden doprovází jiná tematicky 
zaměřená fotografie. Mezi pohledy 
na přírodu a pamětihodnosti jsme 

zařadili i fotografie z pravidelných 
akcí, které nás provází každý rok  
a oživují naše město. Přesvědčte se 
sami, že Soběslav je příjemné místo 
pro život.
Kalendář je  v prodeji  v infocentru 
na nám. Republiky čp. 1. Cena ka-
lendáře zůstává 129 Kč.

Vánoční provoz  
knihovny

23. - 31. 12. 2022 zavřeno
V roce 2023 otevřeno  
od úterý 3. 1. 2023.

Všem našim čtenářům a návštěvníkům bychom 
rádi popřáli mnoho pěkných chvil se svými  
blízkými, zdraví a pohodu v roce 2023.
Děkujeme Vám, že jste tu s námi a zpříjemňujete 
nám každý náš den. Zároveň také děkujeme  
za trpělivost a shovívavost při čekací lhůtě  
na knihy. Některé tituly jsou zkrátka velice žádané.
Pevně věříme, že se tu společně budeme scházet  
i v roce 2023 a budete se těšit na nové knihy a akce, 
které pro Vás připravujeme.

Městská knihovna

24. 12., So - Štědrý den
Mše svaté z vigilie slavnosti Narození Páně:
• kostel sv. Petra a Pavla - 16,00 hod.  

pro rodiny s dětmi
• kostel sv. Petra a Pavla - 22,00 hod. 

25. 12. , Ne - Slavnost Narození Páně  
- mše sv.: kostel sv. Petra a Pavla - 9,30 
hod.
26. 12. , Po - Svátek Svaté rodiny  
sv. Štěpán, prvomučedník  
- mše sv.: kostel sv. Petra a Pavla - 9,30 
hod. 
31. 12., So - Sv. Silvestr
kostel sv. Petra a Pavla - 16,00 hod.  
- poděkování za uplynulý rok

    1. 1. 2023, Ne - Nový rok - mše sv.:
kostel sv. Petra a Pavla - 9,30 hod.

Otevření kostela sv. Petra a Pavla:

• Ne 25. 12.  - od 14,00 do 17,00 hod.
• Po 26. 12. - od 14,00 do 17,00 hod. 
• Ne     1. 1. - od 17,00 do 18,30 hod.

„Gloria in excelsis Deo“
26. 12., pondělí - kostel sv. Petra a Pavla 
- 16,00 hod. - Vánoční zastavení u jesliček 
se zpěvem koled v provedení Chrámového 
sboru sv. Petra a Pavla
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Kulturní dům města Soběslavi
Jirsíkova 34, 392 01 Soběslav
Telefon: 381 524 261, 724 378 898
kdms@seznam.cz, www.kdms.cz

PŘEDPRODEJ VSTUPENEK – KANCELÁŘ KD
PO a ST   9 – 11  12 – 16
ÚT, ČT, PÁ  9 – 11  12 – 15

Pravidelné akce:
Pondělí 17.00   Loutkářský soubor Kašpárek a kamarádi
              18.00  Rybáři (lichý týden)
Úterý     16.00   Diaklub (vždy poslední úterý v měsíci)
Středa    15.30   Ráček, dětský kroužek lid. písní a tanců
Čtvrtek  16.30    Zvonek – Soběslavská chasa mladá  

– dětský folklorní soubor
Pátek     19.00   Soběslavská chasa mladá
Neděle   15.00  DS Chvalovský

Ne 4. 12.   10.30  
DS Tábor, Rozmarná princezna, 
pohádka pro děti s mikulášskou na-
dílkou, velký sál, vstupné děti 60 Kč, 
dospělí 70 Kč, rodinná 2.,3….dítě 
zdarma!

Út 6. 12.   16.00 
Taneční kurzy - Věneček – Rolnička, 
velký sál.

So 10. 12.   18.00  
Taneční kurzy - Věneček 2022,  
hraje RM Band, velký sál.

Ne 11. 12.   19.00 
Agentura Harlekýn, Na poslední 
chvíli, velký sál, hrají Václav Vydra, 
Josef Carda / Martin Zahálka, Jana 
Boušková / Zuzana Slavíková, Vlasta 

Žehrová / Kamila Špráchalová, Karo-
lína Vágnerová / Barbora Vágrerová, 
Daniel Kadlec / Miroslav Sabadin, 
Miloslav Mejzlík / Martin Hruška, 
vstupné mimo předplatné 350 Kč.

Út 13. 12.      9.00  
Univerzita 3.věku, malý sál.

Čt 22. 12.   20.00 
Jakub Jan Ryba, Česká mše vánoční, 
komorní pěvecký sbor Anonym Voice, 
studentský sbor gymnázia Melodico, 
smíšený pěvecký sbor Novita a členo-
vé Chrámového sboru, Vratislav Kříž, 
Josef Moravec, Karolína Berková, 
Hana Žvachtová, pod taktovkou Ja-
roslava Moravce, velký sál, vstupné 
220 Kč.

Program:

PLESOVÁ  
SEZONA 2023

 - pátek   6. 1.  Sportovní ples 
 - pátek 20. 1.   Maturitní ples  

Gymnázium Soběslav
 - pátek 17. 2.  Společenský ples

Kultura a volný čas

Poděkování  
Vážení diváci, milí hosté, 
děkujeme za Vaši podporu kulturní-
mu domu v uplynulém roce. Přejeme 
Vám do nového roku 2023 hlavně 
hodně zdraví a pohodu. Děkujeme 
všem firmám za podporu KDMS  
v roce 2022 a těšíme se na další spo-
lupráci v novém roce 2023.

Pracovníci KDMS

Foto: Aleš Motejl

25. prosince 
14:00 náměstí Republiky

Vánoční vytrubování

Přijďte si užít první svátek  
vánoční ve společnosti hudby.

Zahraje  
žesťový  
orchestr  

ze Soběslavi
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Pozvánka do divadla

Pojďme si společně užít předvánoční 
atmosféru na soběslavském náměstí
Komise kultury a cestovního ruchu

Město Soběslav ve spolupráci s Diakonií Rolnička a kultur-
ním domem srdečně zvou na kulturní akce, které jsou při-
praveny v adventní a vánoční čas na náměstí. Každé nedělní 
odpoledne až do Štědrého dne se tak můžete těšit na vánoční 
trhy, koncerty a program pro děti, který bude probíhat na ná-
městí, nebo ve staré radnici. Součástí adventního programu 
jsou i akce jako Zvonkový průvod, který připravujeme ve 
spolupráci s domem dětí a mládeže a Soběslavskou chasou 
mladou, dále Česko zpívá koledy, kdy si budeme moci zazpí-
vat několik koled se sborem Novita, nebo Živý betlém, jehož 
putování nás zavede až k Novému rybníku. Po vánočních 
svátcích si můžeme užít koncert Ondry Kříže a jeho kapely  
a věříme, že se společně setkáme i na novoročním ohňostroji, 
při kterém se zahřejeme svařeným vínem.
Těšíme se, že společně strávíme vánoční čas během napláno-
vaných akcí, o kterých budeme včas informovat prostřednic-
tvím městského rozhlasu, webových stránek i facebookového 
profilu města.

Neděle 11. prosince v 19.00 hodin

NA POSLEDNÍ CHVÍLI
Agentura Harlekýn, autor: Ray Cooney, režie: Martin Hruška

S anglickým humorem řeší povedený tatínek velký malér.     
Londýnský taxikář John Brown si dvacet let tajně užívá života 
se dvěma manželkami. S jednou má syna Gavina a s druhou má 
dceru Vicki. Ti dva mladí se seznámí na internetu a chtějí se 
osobně poznat. Jejich otec se jim v tom snaží se svým přítelem 
Stanleyem narychlo a s vypětím všech sil zabránit.    

Výsledkem je veletok neuvěřitelných typicky cooneyovských 
zmatků a improvizací v duchu nejlepších tradic anglické kome-
die, které uspokojí každého – kromě Johna Browna.

Hrají: Václav Vydra, Josef Carda / Martin Zahálka, Jana Bouš-
ková / Zuzana Slavíková, Vlasta Žehrová / Kamila Špráchalová, 
Karolína Vágnerová / Barbora Vágrerová, Daniel Kadlec  
/ Miroslav Sabadin, Miloslav Mejzlík / Martin Hruška.
Vstupné mimo předplatné 350 Kč.
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Projektový den  
– „Moštování“

Cílem projektového dne bylo seznámit děti 
s tím, jak je svět přírody různorodý a pes-
trý, důležitý pro zdraví lidí a prozkoumat 
ovoce všemi svými smysly. Týdenní té-
mata ve třídě byla zaměřena na podzimní 
změny, hlavně na zrání ovoce. Děti se tě-
šily na „den moštování“, který byl připra-
ven na 21. 10. na školní zahradě. Rodiče 
s dětmi sklízeli na svých zahradách jablka 
a postupně nám je nosili do mateřské ško-
ly. Všechny děti pomáhaly, myly jablka  
a dávaly je postupně do moštovacího stro-
je. Pozorovaly celý proces drcení a liso-
vání. Odměnou všem byl výborný mošt. 

Ochutnali jsme všichni a poznali lahodnou 
vůni. Velké díky patří všem rodičům, kte-
ří se zapojili do našeho projektového dne  
a paní učitelce B. Karpíškové, která přivez-
la do MŠ moštovací stroj a ukázala dětem 
celý proces moštování. 
  V dnešní době se dostává do našich tra-
dic i oslava svátku Halloween. Každá třída 
tento svátek pojala v duchu strašidel, lucer-
niček, výrobků z dýní a přírodnin. Po škol-
ce se pohybovala strašidýlka – duchové, 

kostlivci a čarodějnice. Jak to všem slušelo 
se můžete přesvědčit na fotografii.
Aby překvapení pro děti nebylo málo, 
přivítali jsme v naší mateřské škole paní  
E. Burianovou, která se věnuje myslivosti. 
Vyprávění o lesních zvířatech a jejich  
životě přineslo dětem mnoho nových infor-
mací a zážitků. Ukázky stop lesních zvířat, 
parohů a vycpaných exemplářů nadchly 
snad všechny děti. Veselé Vánoce a klidný 
rok 2023 všem přeje kolektiv MŠ.

DO ČEHOŽ HO POLOŽÍME? 
ADVENTNÍ VÝSTAVA  

KOSTELNÍCH BETLÉMŮ 

V adventním čase Vás srdečně zveme do 
Rožmberského domu. Po čtyřech letech 
se vracíme k tématu kostelních betlémů, 
jejichž první výběr z Táborska a blízkého 
okolí jsme Vám tehdy představili na ná-
vštěvnicky velmi úspěšné výstavě nazvané 
Kde nocovat budem? Také tentokrát jsme 
si název výstavy vypůjčili z vánoční kole-

dy, konkrétně ze slezské písně Josef můj 
kochany, která v podání táborského Žen-
ského amatérského sboru (ŽAS) zazněla  
i na vernisáži konané 25. 11. Pro letošní 
výstavu jsme vytipovali a od římskokato-
lických farností v oblasti táborského vika-
riátu za součinnosti Biskupství českobu-
dějovického zapůjčili dalších 10 betlémů, 
které zdobí kostely v Dráchově, Dírné, 
Janově, Choustníku, Bechyni, Stádlci, 
Opařanech, Jistebnici, Borotíně a Mili-
číně. Doplňují je dva táborské betlémy  
(z kostela sv. Filipa a Jakuba využívaného 
Starokatolickou církví a ze Sboru Božích 
bojovníků Církve československé husit-
ské) a také deskový betlém z muzejních 
sbírek, který bude jediným exponátem 
společným s naší předchozí výstavou. 
Opět se tak můžete těšit na různě ztvár-

něné jesličky s Ježíškem, pastýře, tři krále 
a další darovníky slavné betlémské scény. 
Nenechte si tedy ujít jedinečnou možnost 
vidět na jednom místě díla, která nebyla 
dosud společně nikdy vystavena. A ne-
zapomeňte, že v době vánočních svát-
ků musí být všechny betlémy už zpět ve 
svých kostelích, takže výstava potrvá 
pouze do neděle 18. 12. Pro veřejnost je 
však otevřeno denně od 13 do 17 hodin, 
dopoledne ve všedních dnech jsou vyhra-
zena pro děti z mateřských a základních 
škol. Pro ně kurátorka výstavy PhDr. Líza 
Faktorová připravila lektorský program 
„Půjdem spolu do Betléma“, během ně-
hož se dozvědí mnohé nejen o betlémech, 
ale také o samotném betlémském příběhu 
a jeho postavách. Všem příznivcům mu-
zea přeji krásný advent a vánoční svátky.

Podzimní blok je ve školce pestrý stejně 
jako podzim sám. Společně jsme pozoro-
vali měnící se přírodu, experimentovali 
s barvami, hráli různé pohádky. S draky 
jsme procvičily barvy, tvary nebo počí-
tání, pekli jsme svatomartinské rohlíčky 
nebo jsme kouzlili s bacily a vitamíny. 
V neposlední řadě jsme se připravovali na 
nadcházející advent. Těšíme se na všech-
no, co nás v tomto období čeká. Deváťáci  
z „nových“ škol nám přichystají Miku-
lášské představení s nadílkou. Po dlouhé 
odmlce si můžeme připravit společné ad-
ventní setkání s dětmi a jejich rodinami. Ve 
školce také oslavíme Štědrý den s českými 

tradicemi, slavnostní tabulí i nadílkou. Ad-
ventní období je pro děti zřejmě tím nej-
krásnějším, nevnímají předvánoční shon, 
jen se těší na to, co je čeká. Už ve školce 
se společně učíme, jak se k sobě chovat, 
aby nám společně bylo hezky. Přejeme 
také nám všem, ať je nám spolu hezky, ne-
jen v adventním období.  Klidný a voňavý  
advent přejeme všem duhovým dětem,  
rodičům i čtenářům Hlásky.

Kultura a volný čas / Soběslavské školy informují

Daniel Abazid,  
vedoucí BM

Kolektiv školy

Kolektiv školy
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Žáci čtvrtých tříd ukončili plavání
Za žáky čtvrtých tříd jejich třídní učitelky

Tak už to skončilo. Dva roky jsme měli možnost na-
vštěvovat plavecký bazén v Jindřichově Hradci a zde 
se za pomoci instruktorek naučit plavat. Někteří z nás 
to už sice uměli, ale vždy se lze ještě zdokonalit, naučit 
se nové styly, šipku, být rychlejší, umět plavat pod vo-
dou... Někteří z nás překonali i sami sebe, svůj strach. 
Měli jsme pokaždé radost, když jsme za odměnu mohli 
navštívit relaxační část objektu. Tam jsme dováděli na 
tobogánu a v divoké řece. Své plavecké dovednosti 
jsme zúročili při poslední návštěvě, kdy byl náš 
výcvik zakončen plaveckými závody. Nemohli jsme 
sice vyhrát všichni, ale řídili jsme se heslem, že není 
důležité zvítězit, ale zúčastnit se. Teď už nezbývá než 
zvolat: „Plavání nazdar!“ „Zdar!“   

Strašidelný Halloween
V úterý 25. října se konal na naší škole 
Halloween. Všichni jsme se na něj moc  
těšili a připravili jsme si pěkné masky.

Sešli jsme se v 17 hodin před hlavním 
vchodem naší školy a po krátkém přezkou-
šení, které proběhlo v angličtině, jsme byli 
vpuštěni do tělocvičny. V tělocvičně jsme 
si zazpívali písničku a vylosovali jsme si 
pořadí pro splnění úkolů. Kdo nebyl právě 
na cestě, vyráběl si v tělocvičně dýně, ne-
topýry, pavouky... Na cestě po škole, která 
se hemžila strašidly, jsme plnili různé úko-
ly. Nejlepší byla asi tajemná ochutnávka 
ovoce a různých pochutin a běhání na čas 
k rozsvícené dýni. Na všech stanovištích 

jsme plnili spoustu úkolů a po jejich vyře-
šení jsme vyluštili tajemnou indicii.
Když jsme dokončili cestu, vrátili jsme 
se do tělocvičny a vyřešili tajemné slo-
vo. Chvíli jsme se dívali na film a potom 
jsme odešli do svých tříd. Uložili jsme  
se ke spánku a po krátkém povídání a plni 
dojmů z perfektního večera jsme zalehli  
a brzy usnuli. Ráno jsme odešli spokojeně 
domů. Akce Halloween se nám všem moc 
líbila.

Za žáky pátých tříd Mar-
tin Bartejs, Vojtěch Buřič, 
Michaela Černá, Vojtěch 
Klečacký, Matyáš Nekola 
a Roman Pakosta

Den stromů
Čtvrťáci prožili projektový Den 
stromů. Ten se každoročně slaví  
20. října. Připomněli si při tvoření 
jejich důležitost pro život na plane-

tě, povídali si o sázení stromů, péči  
o ně, jejich růstu a životě, proměnách 
stromů v průběhu roku. Poslechli si  
a zazpívali písně o stromech. Přečetli 
si vyprávění z knihy Muž, který  
sázel stromy.
Na závěr poučného dne si sestavili 
model stromku, který si odnesli 
domů.

Halloween ve školní družině
Jitka Macháčková, Dagmar Pechová

V říjnu byly některé činnosti v naší školní družině 
motivovány svátkem, který k nám přišel z Anglie  
a Ameriky – „Halloweenem“.

Ve čtvrtek 20. října bylo pro děti připraveno 
zábavné odpoledne. Plnily zajímavé a různorodé 
úkoly. Hledaly ztracené dýně, mohly si zasoutěžit 
v přetahování lanem s čarodějnicí, zahrály si s ní 
na honěnou i další halloweenské hry.

Zúčastnily se kresby na chodníku v soutěži  
„O nejhezčí dýni“. Vytvořily si netopýry na špejli, 
strašidelný hrad i další výzdobu.

Dětem z 2.A se podařilo vydlabat a vyřezat velkou 
dýni. Ta se stala hezkou dekorací na školním 
dvoře. Všechny děti měly ze svého vydařeného 
díla velkou radost.

Protože Halloween má trochu čarodějnický 
nádech, využili jsme této atmosféry k přečtení 
úryvků z knihy Harry Potter od J. K. Rowlingové.

Děti ve všech aktivitách spojených s Halloweenem 
prokázaly velkou fantazii, rychlost, obratnost, 
postřeh. Za jejich snahu je čekala sladká odměna.

Malí školáci z 1.A si užívají vyrábění z přírodnin, které nám poskytuje ba-
revný podzim. V parku nedaleko školy vytvořili housenky z listů, poskládali 
obrázky z kaštanů a žaludů, kamínků či větviček. Výuka venku je pro děti 
zábavná a pobyt na čerstvém vzduchu všem prospívá. 

Ilona Grenarová

Dominika  
Pincová
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Informace z DDM
V sobotu 3. 12.  zveme děti i rodiče na tra-
diční „Domečkovou Mikulášskou“, která 
se koná od 14.00 v sále DDM.

K dobré náladě zahraje Pepa Lidral, těšit 
se můžete na vystoupení mažoretek a roz-
tleskávaček DDM a nadílku od Mikuláše  
i čertů.Vstupné: děti zdarma, doprovod  
40 Kč.
V pátek 9. 12. se koná tradiční Zvonko-
vý průvod, na který vás srdečně zveme. 
Průvod bude zahájen v 16.00 u Domu dětí  
a mládeže v Soběslavi. Nezapomeňte si 
vzít s sebou zvonky a lampiony. Děti mo-
hou andělovi odevzdat svá přání pro Ježíška.

V sobotu 10. 12. od 9.00 do 11.00 pořádá-
me pro děti od sedmi let Vánoční tvořivou 
dílnu, kde si budou moci vyrobit vánoční 
svícen. Cena dílny (materiálu) je 80 Kč, 
pro děti, které navštěvují zájmový kroužek 
v DDM, 60 Kč.
Zájemci se musí přihlásit předem v DDM, 
nebo na tel. 381 522 013, nejpozději  
do 8. prosince.
Krásné a pohodové prožití vánočních svát-
ků přejí zaměstnanci DDM.

A máme tu opět prosinec, nejkrásnější ob-
dobí v roce. Vánoce a přípravy na ně patří 
mezi dobu, kdy září očekáváním všechna 
dětská očka. I v našem centru jsme už na 
konci listopadu - na první adventní neděli 
- ozdobili společně s dětmi stromeček  
a užili si celý den vánočně.  Dokonce 
k nám už předčasně dorazil i Ježíšek, který 
pořídil díky Vašim členským příspěvkům 
nové dřevěné a kvalitní hračky. Zmrzli-
nový stánek, dřevěný kočárek s panenkou  

a další Montessori pomůcky pro podpo-
ru a inspiraci Vašich dětí.  Přijďte nové 
hračky v rámci volné herny vyzkoušet. 
Pravidelný program v tomto roce poběží 
do 18. prosince. 
Jako každý prosinec připravujeme pro 
nejmenší děti Mikulášské odpoledne 
s nadílkou. Letos se přihlásil rekordní po-
čet dětí, tak se na ně už opět těší malí čer-
tíci s andělem, jak si společně prolistují 
knihu pochval a hříšků.  
Jelikož advent je čas, který můžeme 
v teple domova trávit naplno s našimi 
dětmi, jak při pečení cukroví, tak tvor-
bou výzdoby a rozjímáním, bude herna  

v období od 19. 12. do 2. 1. 2023 uzavřena. 
Přejeme ještě jednou všem rodinám klid-
né svátky a v novém roce se na Vás bu-
deme moc těšit. Vstupte do něj pravou  
nohou a hlavně s úsměvem na rtech,  
protože jak na Nový rok, tak po celý rok. 

Za kolektiv  
RC Sobík  
Iva Čejková

Pojďme se podívat na první kroky našich 
žáčků v hudebním oboru. Obvykle přivítá-
me 5-7 leté děti, ze kterých přirozeně srší 
nadšení pro všechno nové. Jsou okouzleny 
zvuky a vůněmi nové školy, plny očekává-
ní.  Chtějí se učit, zpívat a hrát, chtějí umět 
na klavír jako máma nebo hrát na klarinet 
jako děda… My učitelé vždy žasneme nad 

dětskou  autenticitou, snažíme se zaujmout 
a nepokazit jejich prvotní zájem. Hned 
v úvodních hodinách děti prochází celou 
školu, nakukují do jednotlivých učeben  
a seznamují se s různými hudebními ná-
stroji. Některé děti na nástroje hrají již od 
září, ostatní  mají během celého prvního 
roku možnost promyslet si, na jaký nástroj 
by chtěly začít hrát. V předmětech příprav-
ného studia Veselé notičky a Zpívánky pak  
hravou formou rozvíjíme   hudební před-
poklady dětí a  postupně je seznamujeme 
se  základy  hudební teorie. Co je to  nota, 
rytmus,  že se dá hrát i na vlastní tělo. Že 

svými hlásky mohou nejen zpívat písnič-
ky, ale napodobit třeba  zvuk vlaku. Během 
listopadu a prosince už mnohé z nich čekají 
první   koncerty a to je takový slavnostní 
milník v životě malého muzikanta. Přijmě-
te pozvání na některé z adventních vystou-
pení, kde můžete nejen  naše malé muzi-
kanty vidět na vlastní oči.  Druhou adventní 
neděli odpoledne vystoupí v Soběslavi na 
náměstí nejmladší děti s pásmem písniček, 
15. 12. od 17 hodin se  pak představí i star-
ší děti na koncertě v soběslavském evan-
gelickém kostele. Bližší informace  
na www.zussobeslav.eu.

Za kolektiv základní 
umělecké školy,  
ředitelka  
Hana Hlavsová

Spolek diabetiků informuje
Za spolek diabetiků Soběslav Růžena Lozičová  

Čtvrtého listopadu v odpoledních hodinách pořádal spolek diabetiků Tábor,  
pobočka Soběslav, v prostorách kulturního domu velice zajímavou akci.  
Nutriční terapeutka Mgr. Ing. Simona Šimková se pokusila přítomným čle-
nům spolku Dia poradit, jak nakupovat, jak a co číst na etiketách, jak by měl 
vypadat denní jídelníček diabetika. O tom, že se povídání spojené s videopro-
jekcí líbilo, svědčí velká účast spolku. Po kávičce přišla k chuti i malá ochut-
návka v podobě sladkosti z tofu či malé pohoštění na toustu s pomazánkou 
z červené čočky či zeleninové. Terapeutku Simonu Šimkovou můžete nalézt 
i v ordinaci diabetoložky MUDr. Chlupáčové, kde Vám vaše dotazy určitě 
ráda zodpoví. Věříme v pokračování této akce a rádi Vás budeme informovat. 

Poděkování
Jiří Šustr, starosta sboru dobr. hasičů

Tímto se omlouvám sponzorům, které jsem 
zapomněl uvést v minulém čísle. Dodatečně 
děkuji sponzorům, kteří přispěli na oslavy 
150 let založení Sboru dobrovolných hasičů 
Soběslav.

• T. O. D. O. K., spol. s r. o.,  
Ivo Boucník, Roman Pauš;

• Soběslavská pekárna, s. r. o.,  
ul. Nerudova. 

Jaroslava  
Kohoutová
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„Je všude klid a padá sníh do bílých ulic 
svátečních, jen tichá píseň nocí tiše krouží. 
Když její tóny doznějí, pak všichni lidé 
s nadějí a s pokorou zpívají ALELUJA 
…“

Klid? Není. Sníh? Bude? To je zatím  
nejisté. Co však je jisté, že je tady advent.
Komorní pěvecký sbor Anonym Voice se 
na tuto dobu pečlivě připravoval od konce 
prázdnin. Nácviku vánočního repertoá-
ru se věnoval i na soustředění ve Vlas-
tiboři (viz foto). Jsem ráda, že po delší 
covidové době, kdy se nemohlo zpívat  
a koncertovat v plném rozsahu, zůstal 
sbor v původním složení, a naopak nás 
přišli podpořit i noví členové, kteří mají 
rádi zpěv a dobrou partu.
Sbor zahájil adventní čas na soběslav-
ském náměstí 27. listopadu a spolu 

s hostem Radkem Žaludem zazpíval 
u rozsvícení vánočního stromu. Ale to 
byl teprve začátek. Anonym Voice bude 
koncertovat v Hamru, v Dírné, v Přeho-
řově, v Myslkovicích, následuje koncert 
v Soběslavi a zakončení prosincového 
turné bude v Dráchově, kde sbor, jako 
několik let zpět, oslaví příchod nového 
roku. Výtěžek ze všech koncertů chceme 
věnovat na charitu.
Sbor také vystoupí spolu s dalšími 
soběslavskými sbory v kulturním domě, 
kde se představí v koncertním provedení 
České mše vánoční „Hej, mistře“ Jakuba 
Jana Ryby.
Chtěla bych svým členům poděkovat  
za příkladný přístup na společných 
zkouškách a všem Soběslavákům  
popřát pohodové dny, naplněné spokoje-
ností a radostným očekáváním příchodu 
vánočních svátků. Těšíme se na naše po-
sluchače na některém z našich koncertů. 
„Ničeho se nebojíme, rádi lidem pomá-
háme, zpíváme pro radost sobě samým  
i našim posluchačům.“             

Spolky

Komorní pěvecký sbor

ANONYM VOICE 
srdečně zve na adventní  

a vánoční koncerty.

10. 12.    15.00  Hamr 
10. 12.    18.00  Dírná
11. 12.    15.00  Přehořov
11. 12.    18.00  Myslkovice
22. 12.    20.00  Česká mše vánoční, KDMS
23. 12.    17.00   Živý betlém
27. 12.   18.00    Soběslav, kostel ČCE 
30. 12.   18.00  Dráchov

Za pěvecký sbor  
Anonym Voice  
Mirek Čížek  
a Irena Molíková

ADVENT S NOVITOU
V neděli 27. listopadu nám rozsvícením 
vánočního stromečku na náměstí začal 
adventní čas a pěvecký sbor Novita pro 
Vás na toto období, stejně jako každý rok, 
připravil hudební program.
Ve středu 7. prosince od 18,00 hodin 
se s námi můžete setkat na náměstí 
v Soběslavi na akci „Česko zpívá ko-
ledy“, kde si společně zazpíváme známé 
vánoční koledy: Jak jsi krásné neviňátko, 
Rolničky, Štědrej večer nastal, Veselé vá-
noční hody, Hle támhle v Betlémě, Štěstí, 
zdraví, pokoj svatý a Pásli ovce Valaši.

Sobotu 17. prosince zahájíme odpoledním 
koncertem v kostele Navštívení Panny 
Marie v Choustníku, který začne v 16,00 
hodin. 
Na tentýž den, 17. prosince, máme pro 
Soběslav připravený Adventní koncert 
v evangelickém kostele v Soběslavi  
(u nádraží) od 19,00 hodin.
V neděli 18. prosince vystoupíme s naším 
předvánočním programem v Komunit-
ním centru v Roudné od 18,00 hodin.
Závěr adventu se pro náš sbor pone-
se ve znamení „České mše vánoční“  
J. J. Ryby. Ve středu 21. prosince  
ji uvedeme v kostele sv. Václava ve Zli-
vi (začátek v 19,00 hodin) a ve čtvrtek 
22. prosince nám bude ctí spojit  
se s ostatními soběslavskými sbory 

a provést společně toto klasic-
ké dílo v kulturním domě od 20,00  
hodin.
Vánoční čas zakončíme charitativním 
Tříkrálovým koncertem pro Domácí 
hospic Jordán v pátek 6. ledna 2023 
v klášterním kostele Narození Panny Ma-
rie na náměstí Mikuláše z Husi v Táboře. 
Začátek koncertu je naplánován na 18,30 
hodin. 
Těšíme se na setkání s Vámi na některém 
z našich vystoupení.
Za pěvecký sbor Novita přeji všem 
čtenářům krásný advent a požehnané 
vánoční svátky.

Hana Žvachtová, 
sbormistr

ZO ČSCH SOBĚSLAV 
       ZVE NA BURZU A TRHY

4. 12. 2022
    od 7 do 9:30 hod. do areálu chovatelů

k nákupu drobného zvířectva, farmářských  
produktů a chovatelských potřeb. 

Na soustředění ve Vlastiboři nám počasí přálo, a tak se část zkoušky odehrála  
i pod širou oblohou, foto: M. Nováková

ANONYMNÍ ALKOHOLICI

Tel. 602 126 685
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Nejvíc se mi líbí barevná Praha
říká Jaroslava Stejskalová, vdova po doc. Jiřím Stejskalovi, akademickém malíři ze 
Soběslavi, jehož výstavu můžete navštívit do 16. února 2023 ve výstavní místnosti 
kulturního domu ve Veselí nad Lužnicí. Nazvali jsme ji Barevná města Jiřího Stejskala  
a je pořádána k malířovým nedožitým devadesátinám.
Jiří Stejskal maloval krajiny inspirované 
milovaným van Goghem, později veduty 
(pohledy na města) jihočeských a zahra-
ničních měst, celkem vytvořil na padesát 
olejů českých i světových měst. Dále tvořil 
abstraktní monotypy tištěné ze skla a tzv. 
stély (prorývaná barva na sádrových des-
kách). Zabýval se malbou, grafikou, ilustrací 
a kresbou. Často tvořil v cyklech např. již 
zmíněná Jihočeská a evropská města, Bib-
lické příběhy, Stromy, Fragmenty krajiny, 
Stébla, Kameny. Kromě malířské tvorby 
se takřka celý život věnoval psaní deníků  
a poetické tvorbě.
Po habilitaci na Karlově univerzitě v Praze 
se stal docentem malby a vyučoval na Pe-
dagogické fakultě Jihočeské univerzity. Vy-
stavoval na více než 25 místech v zahraničí, 
na více než 50 místech v České republice 
a v rámci kolektivních výstav to bylo více 
než 100 lokalit. Díla Jiřího Stejskala jsou 
početně zastoupena v tuzemských i zahra-
ničních sbírkách a jeho tvorba byla něko-
likrát oceněna. Mimo svou pedagogickou 
činnost absolvoval desítky vystoupení  
a přednášek. Jiří Stejskal má s manželkou 
Jaroslavou dva syny – Jiřího a Aleše. Oba 
synové se též zhlédli v pedagogické profesi 
a starší Jiří navíc podědil i umělecký talent. 
Výstava obrazů Barevná města Jiřího Stej-
skala je otevřená každý čtvrtek od 13 do 17 
hodin nebo mimo tuto dobu po předchozí 
telefonické domluvě. Vybrané básně jsou 
součástí výstavy a některá díla je možné 
zakoupit.
Nejen o životě s umělcem, díle a výstavách 
Jiřího Stejskala jsem si popovídala s Jaro-
slavou Stejskalovou. Syn Jiří některé odpo-
vědi doplnil.  

1. Kde a za jakých okolností jste se s man-
želem seznámili? A co Vám řekli doma na 
to, že chodíte s malířem? Jaká byla Vaše 
profese? 
S manželem jsme se seznámili v Soběslavi 
v bývalém hotelu Zvon na Čajích o páté. 
To byly taneční zábavy pro mladé, které 
začínaly v pět hodin odpoledne. Já chodila 
s kamarádkami a manžel s kamarády  
a jednou mě doprovodil domů. Jezdíval do 
Soběslavi jen na víkendy, protože tou do-
bou učil ve Vimperku. Psal mi dopisy, kdy 
zase přijede, a místo schůzky kreslil, např. 
sejdeme se u závor u trati, tak tam to místo 
nakreslil. Mně bylo 19 a manželovi 25 let. 
Brali jsme se v 59. roce po dvouleté zná-
mosti. Moji rodiče jej brali jako učitele, ni-
koli jako malíře, a to bylo podle nich vhod-
né povolání pro mého budoucího manžela. 
Celý život jsem pracovala jako úřednice 

v odbytu/expedici v Ladovce v Soběslavi. 

2. Pocházíte ze Soběslavi? Nebo jste se do 
Soběslavi přivdala? 
Jsem rodilá Soběslavačka, žiji tu celý život, 
pětkrát jsem se stěhovala, ale jen v rámci 
Soběslavi. 

3. Kdy nejintenzivněji jste prožívala tvor-
bu Vašeho manžela? Jaké období jeho 
tvorby se Vám líbí nejvíce? A kterou část 
své tvorby měl nejraději Váš manžel? 
Nejintenzivněji jsem prožívala dobu, kdy 
jsme bydleli v třípokojovém bytě a man-
žel maloval, takže byl celý byt provoněný 
terpentýnem a barvami a když jsme chtěli 
např. posedět u stolu, tak se muselo vše 
nejprve sklidit. Na štaflích měl upevněné 
plátno, na které maloval. Aby poté plátna 
uschla, byla rozvěšená různě po skříňkách. 
Nejvíce se mi líbí barevná města, bylo  
to něco jiného, zvláštního. 
Nedá se říct, které období své tvorby měl 
můj manžel nejraději, vždy měl určité ob-
dobí, experimentoval, u něčeho se zdržel 
déle, u něčeho kratší dobu, nejdéle se 
věnoval právě asi barevným městům. Na-
prostou většinu světových měst, která na-
maloval, i navštívil, např. Neapol, Benátky, 
Řím atd. 

4. Mně osobně se nejvíce líbí obrazy ba-
revných měst, proto jsem také zvolila ná-
zev výstavy Barevná města Jiřího Stejska-
la. Váš manžel používal injekční stříkačku 
pro vytvoření požadovaných plastických 
kontur, jak na to přišel? 
Můj manžel kamarádil s kunsthistorikem 
panem Hlaváčkem z Prahy, ten si vzal Věru 
Martinů, která pocházela ze Soběslavi. 
S pane Hlaváčkem různé techniky tvorby 

probírali. Ale jak ho napadlo použít injekč-
ní stříkačku, to nevím. 
Jiří: To nikdo neví, jak ho napadlo použít 
injekční stříkačku, zkrátka zkoušel, experi-
mentoval. 

5. Další typickou tvorbou byly abstraktní 
monotypy tištěné ze skla. Máte předsta-
vu, kolik monotypů mohl Váš manžel cel-
kem vytvořit? 
Určitě jich byly stovky. Když se monotypy 
tiskly, tak jich vytiskl např. pět a nejlepší 
byl třeba druhý, tak ten jediný si ponechal. 
Často jsem při tvorbě přihlížela, hodnotila. 
Manžel se mě často ptal na názor. 
Jiří: Technika monotypu je založena na 
tom, že válec s barvou, který jede po pa-
píře se zachytává na vyvýšených místech. 
Táta vytvářel šablony, které přes tento vá-
lec otiskoval. Každý tisk je odvislý na tom, 
kolik barvy se tam nanese apod., proto 
každý tisk je originál a vypadá vždy trochu 
jinak – barevně, sytostně… Nedá se udě-
lat jeden monotyp jako druhý. Jen jeden  
ze sedmi či z deseti se povedl. 

6. Váš manžel v průběhu života praco-
val na tzv. stélách – prorývanou barvou  
na sádrových deskách. Co si máme pod 
touto uměleckou technikou představit? 
Jak vzniká? 
Jednalo se o plastický obraz ze sádry.  
Jiří: Stéla je sádrová deska, která se odlije 
do nějaké formy, poté vyschne a po vyklo-
pení vznikne jedna hladká strana, ta je poté 
natřena barvami – barvy typu těch, které 
se používají např. na auta – tvrdé barvy – 
tvrdý nitrolak zůstával na povrchu, nevsákl 
se dovnitř a ten táta poté ostrým před-
mětem prorýval. Přirovnal bych to k rene-
sančnímu období ke vzniku sgrafit, tj. bílá 
podkladová sádra a tmavý vršek. Jiná vari-
anta stély je, že je vršek dokončován ještě 
např. prostřednictvím šablon – navrch bylo 
ještě něco namalováno pomocí šablony. 
Stéla je tedy proškrabávaná technika. Bylo 
to velmi křehké, neboť sádrová deska byla 
jen cca 1 cm tenká. 

7. Víte, kam nejdál za novým majitelem 
putoval některý z obrazů? 
Myslím si, že za socialismu se obrazy  
nesměli vyvážet. Obraz maximálně mohl 
zůstat v zemi, kde probíhala výstava. 

8. Váš manžel se po habilitaci na Karlově 
univerzitě v Praze stal docentem malby  
a pracoval jako vedoucí katedry Výtvarné 
výchovy a člen vědecké rady na Pedago-
gické fakultě Jihočeské univerzity. Bral pe-
dagogické povolání jako pouhé zaměstná-
ní nebo jako poslání, že vychovává a něco 
svým působením předává příštím genera-
cím? Byl rád pedagogem? 
Ano, manžel měl pedagogickou profesi vel-
mi rád. Nedokážu asi ani říct, zda měl radši 
malířskou nebo pedagogickou činnost. My-
slím, že bral své pedagogické povolání jako 
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poslání. Neučil malé děti, byli to již dospělí 
lidé, kteří měli o přednášené zájem. 

9. Mezi širší zájmy Vašeho manžela patřila 
poezie, četba knih a cestování. Jaké knihy 
rád četl a mohl jako umělec za minulého 
režimu za účelem svých výstav i cestovat 
po světě? Cestovala jste s ním? 
Ano, jako umělec v rámci své výstavy mohl 
vycestovat, ale za minulého režimu to mu-
selo být na pozvání, nedalo se jen tak vyjet 
za hranice. Já jsem s ním necestovala, pro-
tože nebyl dostatek finančních prostředků 
a v té době jsme měli malé děti. Ale vždy 
mně i klukům něco pěkného přivezl. Např. 
to co u nás nebylo, klukům přivezl třeba 
kolečkové brusle. 
Rád četl hlavně odborné publikace o uměl-
cích, dále scifi a Švejka – toho četl vždy, 
když mu bylo smutno. 

10. V Kostele sv. Víta v Soběslavi je umís-
těn krásný obraz Ukřižování (olej, 200  
x 150 cm, 2003). Jak tento obraz vznikl? 
Na objednávku? Nebo to byl dar městu? 
Byl to dar církvi. Jako dítě byl maminkou 
vedený ke katolické víře. A jako učitel toho 
musel zanechat, bylo to za minulého re-
žimu považováno za nevhodné. Nemohli 
jsme mít ani svatbu v kostele. Až ke stáru 
se začal věnovat duchovním, náboženským 
tématům, měl v plánu namalovat ještě je-
den obraz pro soběslavskou církev, ale ten 
již ani nestihl začít malovat.   

11. Máte dva syny Jiřího a Aleše. Co bylo 
pro Vašeho manžela, a naopak pro Vás 
důležité, aby si odnesli do života? 
Oba jsme synům dali volnou ruku,  

co v životě chtějí dělat, nijak jsme je neo-
mezovali, a podporovali je. 

12. Kolik máte vnoučat? A má některé 
z nich umělecké sklony? 
Mám tři vnoučata, tři kluky. Zatím  
se u nich umělecké sklony neprojevují, 
spíš jsou technického zaměření. Je jim 30, 
20 a 15 let. Nejmladší studuje v Rakousku 
na hotelové škole. Prostřední vnuk studu-
je v Praze na ČVUT. A nejstarší již pracuje  
v Písku, má též vystudovanou ČVUT 
v Praze. 

13. Kdy nejčastěji Váš manžel tvořil? V ja-
kou denní či noční dobu? Tvořil např. více 
v nějakém ročním období? 
Manžel tvořil průběžně celý rok, maloval 
všude, i na jakoukoli cestu si s sebou bral 
malířské potřeby. Malování bylo zkrát-
ka nedílnou součástí jeho života. Hodně  
maloval i v noci. 

14. Jaké životní hodnoty byly pro Vašeho 
manžela nejdůležitější? 
Jiří: Potřeboval klidné a pevné zázemí,  
a pak vyrážel na své různé cesty, ale měl  
se kam vrátit a kde své podněty zpracovat, 
to pro něj bylo důležité. 

15. Všichni dobří umělci jsou více či méně 
bohémové. Jaký je život po boku někoho 
takového? 
Bylo to svým způsobem obtížné, ale v ka-
ždém manželství něco je. Když byl doma, 
rodině se věnoval naplno, byla pro něj  
velmi důležitá. 

16. Psaní deníků a poezie bylo též 
důležitou součástí života Vašeho manžela. 

Kdy místo malování obrazu napsal báseň? 
Byl to vždy momentální nápad, když ho 
něco napadlo, napsal to. Básně mi nikdy 
nedával číst. To bylo soukromé, něco jako 
psaní deníků. U obrazů o názor ode mě 
stál, ale básně mi číst nedával. 

17. Váš manžel prý také kreslil karikatury, 
ale nezveřejňoval je. Co například znázor-
ňovaly? 
Kreslil pro syny, když se narodili, např. 
Ferdu mravence. Jeho spolužák byl Jarda 
Weigl, který přispíval do Mladého Světa  
a hrál v Divadle u Cimrmanů. Vždy to byly 
jen takové vtipy, něco jako novodobé  
komiksy, a dále obrázky pro děti. 

18. Kde hledal inspiraci k tvorbě? 
To nedokážu říct. Jeho záběr byl široký, 
maloval akty, krajiny, města. Inspirace byla 
všude. 

19. Jaký obraz je Váš neoblíbenější?
Obraz barevné Prahy, kterou máme v obý-
váku, je to obraz cca 2 metry na výšku  
a 1,5 metru na šířku. 

Když byli vnuci malí a já je hlídala,  
tak si na obraze vybírali, kde bude kdo by-
dlet, v kterém domečku, byla to jejich oblí-
bená a častá hra. 

S Jaroslavou Stejskalovou  
připravila Michaela Jindová

Pozn. red.: Obrazy soběslavského malíře  
Jiřího Stejskala budou do 16. února vystave-
ny v kulturním domě ve Veselí nad Lužnicí. 
Více informací k výstavě se dočtete  
na str. 22. 

V okolí města Soběslavi vznikla nová naučná stezka
Michaela Nováková, redakce
Soběslavský rodák a pamětník Jaroslav Pražma ve spolupráci 
s obcí Klenovice vytvořil naučnou stezku, která propojuje pří-
rodní krajinu převážně v katastrálním území Klenovic v okolí 
Hronova lesíka, osady Veselka, Svákova a Ovčína. 
Naučná stezka čítá 17 zastavení. Dozvíte se na ní zajímavé  
informace o severozápadní oblasti Soběslavska a pradávné samotě 
Veselka, o které se dochovaly písemné záznamy již z 11. století. 
Cestou ze Soběslavi na první informační tabuli narazíte u houpa-
cího mostu vedle chatové oblasti v Hronově lesíku. „Kamarádi 
a známí se na mě několikrát obrátili s dotazy ohledně lokality na 
severozápadě města, se kterou je spojena řada zajímavostí, ale 
málo se o ní ví. Kdysi tam stála hospoda Veselka, která své jméno 
příhodně získala proto, že se v ní scházeli různí pijáci, po ránu  
i pytláci a bývalo tam veselo. Nedaleko odsud bývala fabrika, ve 
které se kdysi vyráběla potaž. Narazit tam můžete také na dvě 
hájovny. V jedné z nich se v minulosti vyráběly cihly, ze kterých 
se stavěl i učitelský ústav v Soběslavi. Všechna tato zapomenutá 
místa jsme chtěli opět přiblížit lidem,“ vysvětlil Jaroslav Pražma, 
který vznik naučné stezky inicioval a je autorem všech textů. 
Grafické zpracování tabulí a jejich tisk zajistil L. Tíkal z Reklam-
ního ateliéru, s.r.o., Soběslav. Realizaci naučné stezky obstarala  
a financovala obec Klenovice. 

Foto: archiv



20 www.musobeslav.cz

Prosinec, měsíc bohatý na tradice
Michaela Nováková, redakce
Přiblížil se konec roku, ve kterém se slaví 
pro mnohé nejoblíbenější svátky roku  
- Vánoce. S nimi je odnepaměti spojena 
řada tradic. Některé uctívali jen naši 
předci, jiné přetrvaly dodnes. Na tra-
dice je ale bohatý celý prosinec i začá-
tek ledna. Znáte je všechny a víte, s čím 
souvisí? Připomeňte si je v tomto člán-
ku, a protože tradice dělají lidé, můžete  
se k některým třeba i vrátit.   
Advent - období čtyř neděl před vánočními 
svátky - je dobou postní, spojenou s přípra-
vami na Vánoce. Název pochází z latinské-
ho adventus a znamená „příchod“ – tedy 
narození Ježíše Krista. 
Barborky (4. prosinec) - Svátek svaté 
Barbory je spojen se zvykem řezání Bar-
borčiných větviček neboli barborek. Podle 
lidové tradice lidé s prvním slunečním pa-
prskem uřízli větvičku z třešně staré nej-
méně deset let a odnesli ji do domu, kde 
žila neprovdaná dívka. Pokud větvička  
o Štědrém dnu rozkvetla, dívka si v nad-
cházejícím roce měla najít ženicha.
Mikuláš (6. prosinec) - V předvečer toho-
to svátku sv. Mikuláš společně s andělem  
a čertem obcházejí děti a hodné chválí, za-
tímco zlobivé kárají. Děti se dříve modlily 
a zpívaly koledy, dnes musí mikulášskému 

průvodu zazpívat písničku nebo přednést 
básničku.
Svátek sv. Lucie (13. prosinec) - Tento 
den bývá spojen se zvláštními obchůzka-
mi tajemných postav „Lucek“, které mají  
za úkol kontrolovat činnost hospodyněk  
v domácnosti – jestli nederou peří, netkají 
či neperou, a jejich prohřešky trestat. Sta-
vení již mělo být také na vánoční svátky 
uklizené.
Přástky – zimní zábava na vsi od adven-
tu do Velikonoc. Společenský život v zimě  
a adventu si lidé na vsi užívali při draní 
peří, předení lnu či konopí na kolovra-
tu. Scházeli se v jedné chalupě, při práci  
zpívali, vyprávěli si různé historky, jedli,  
co hostitelka připravila a také pili. 
Vánoce (24. prosinec) - Hlavní vánoč-
ní svátek je v Česku Štědrý den. V čes-
kých domácnostech se v tento den setkáte  
s  pohádkami, se jmelím a samozřejmě  
i s nazdobeným vánočním stromečkem. 
Ke Štědrému dni se pojí také mnoho tra-
dic: celodenní půst (kdo jej dodrží, uvidí 
večer zlaté prasátko), lití olova (věštění bu-
doucnosti podle tvaru odlitého kusu) nebo 
házení střevícem (dopadne–li špičkou ke 
dveřím, dívka se do roka provdá), krájení 
jablka (zdravé a čerstvé jablíčko překrojí-
me napůl tak, aby řez vedl středem jablka 
kolmo na osu bubák-stopka, pokud na vás 

po rozkrojení vykoukne hvězdička, čeká 
vás rok plný zdraví a spokojenosti), rybí 
šupiny (rybí šupina pod talířem u štědro-
večerní večeře přináší štěstí a zajistí hojný 
rok v oblasti financí), skořápkové lodičky 
(bude-li vaše loďka se svíčkou ve skořáp-
ce dlouho plout a svítit, čeká vás dlouhý 
šťastný život. Směřuje-li lodička stále do 
středu, budete podle pověry hodně cesto-
vat. Loďka držící se u kraje znamená setr-
vání a spokojený život doma.) Mezi zvyky 
našich předků patřilo také třesení strom-
kem (když se ozval štěkot psa, dívka, kte-
rá zatřásla stromek, potkala v příštím roce 
svého ženicha) a louskání ořechů (pokud 
se vám podaří čtyři zdravé vlašské ořechy 
rozlousknout na půl bez poničení skořápek, 
budete se těšit pevnému zdraví). 
Svatý Silvestr (31. prosince) - Na svatého 
Silvestra nebývalo zvykem pít do čas-
ných ranních hodin. Lidé navštívili kostel,  
děkovali za dobré prožití uplynulého roku 
a modlili se za dobrý průběh roku násle-
dujícího. Dbalo se také na to, aby byly vy-
rovnány všechny dluhy. Důsledná péče se 
věnovala i očistě těla. Nový rok měl každý 
vítat obdařen duševní i zevní čistotou. Na 
venkově navštěvovaly stavení tzv. ome-
tačky – ženy z chudobných poměrů, které 
symbolicky ometaly plotnu, aby kamna  
v novém roce dobře hořela. Hospodáři  
a hospodyni pak popřály vše dobré  
a za to se jim dostalo almužny.

Zdroj: www.mkcr.cz, kudyznudy.cz

200. výročí narození klenovického 
dudáka Františka Kopšíka
Lenka Absolonová, za Spolek prof. V. Hozy

V sobotu dne 29.10.2022 se v Klenovicích 
konala oslava 200. výročí narození kleno-
vického dudáka Františka Kopšíka. František 
Kopšík byl možná nejznámějším blatským 
dudákem, mistrovsky ovládajícím svůj ná-
stroj. Zvukový záznam jeho hry z roku 1909 
se dochoval na 14 voskových fonografických 
válečcích díky v té době převratnému vynále-
zu, Edisonovu fonografu.
S nápadem na připomenutí významu tohoto 
dudáka přišli jeho obdivovatelé a následov-
níci Rakušan Michael Vereno a Američan 
Michael Cwach. Za podpory obce Klenovice, 
společnosti Eurovia a českých krajanů z USA 
se podařilo projekt zrealizovat.
Účastníci dopoledního programového bloku 
„Po stopách Františka Kopšíka“ objeli všech-
na místa, kde Kopšík působil. Narodil se 
12.12.1822 v Čerazi, byl pokřtěn v koste-
le sv. Václava v Dráchově. Do školy chodil 
v Soběslavi a vyučil se krejčím v Nedvě-
dicích. Po smrti své ženy koupil hospodu  
ve Zvěroticích, aby měl blíž k hraní na tan-
covačkách. Stal se tak muzikantem a hos-
tinským v jednom. Později hospodu prodal  
a koupil jinou v Klenovicích, kde také dožil. 
Zemřel v 93 letech a na poslední cestě na 

soběslavský hřbitov ho doprovodili lidé z ši-
rokého okolí. Pohřební průvod byl podle tvr-
zení pamětníků přes kilometr dlouhý. Nikdo 
jiný prý neměl od té doby až dodnes tak velký 
a pěkný pohřeb.
Během dopoledního výletu se skupina zasta-
vila ve třech kostelích, které Kopšík jistě dob-
ře znal. V Nedvědicích pohovořila o historii 
kostela sv. Mikuláše paní Monika Vachová, 
v Dráchově R.D. Jan Skibiński a v Soběslavi 
zasvěcený výklad o kostele sv. Petra a Pavla 
podal R.D. Mgr. Jan Hamberger.
V Soběslavi ve Smrčkově domě Blatského 
muzea byla k této příležitosti uspořádaná 
malá výstavka dud jak Kopšíkových, tak dud 
z etnografické podsbírky Husitského muzea 
v Táboře, ze sbírek městských muzeí Týna 
nad Vltavou a Bechyně, ale také ze soukromé 
sbírky spoluorganizátora Michaela Cwacha 
či dudy Vojtěcha Trubače z Klenovic zapůj-
čené jeho rodinou.
V odpoledním programu vystoupil Zdeněk 
Vejvoda, odborník na etnomuzikologii, s his-
torickými zvukovými snímky české dudácké 
hudby a Miloslav Vaváček představil a názor-
ně i předvedl historické dudy ze své sbírky.
Úvod odpoledního dudáckého koncertu byl 
věnován vzpomínce na dalšího, letos zesnu-

lého klenovického dudáka, pana Vojtěcha 
Trubače. Na koncertě vystoupil pan Franti-
šek Zajíc, 85letý dudák z Pacova. Nejmladší 
generaci reprezentoval dětský folklorní sou-
bor Dubínek ze Sezimova Ústí pod vedením 
Andrey Lacinové. Až ze Salzburgu přijeli 
zahrát Michael Peter Vereno na dudy a Lucia 
Wagner na housle. Michael je pravděpodob-
ně jediným člověkem na světě, který hraje 
na staré historické dudy Kopšíkova typu  
a je jedním z mála lidí, kteří hrají v jeho stylu. 
Dále zahrála Pošumavská dudácká muzika ze 
Strakonic a malá dudácká muzika Pazderníci 
od Šlojíře.
Závěrem se účastníci naučili pod vedením 
Alice Janotové ze Strakonic některé dobové 
tance, které se tančily na dudáckou muziku, 
například dnes již pozapomenutého hulána  
a rejdováka.

Michael Vereno (dudy) a Lucia Wagner 
(housle) hrají v místě narození dudáka  
Františka Kopšíka. Foto: PhDr. Zdeněk 
Vejvoda, Ph.D.

Různé
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POLICEJNÍ ZÁPISNÍK
PČR Soběslav, za využití zpravodajství  
por. Bc. Lenky Pokorné, pprap. Jana Štecová

 - Policisté soběslavského oddělení evidují za měsíc ří-
jen hned dva případy řízení motorového vozidla pod 
vlivem alkoholu či jiných návykových látek. 1. října 
hlídka u řidiče zjistila, že kromě pozitivní dechové 
zkoušky s výsledkem 1,95 promile a pozitivního 
výsledku na THC má i platnou blokaci řidičského 
oprávnění. 8. října proběhl u kontrolovaného řidiče 
orientační test na návykové látky s pozitivním vý-
sledkem na THC. Oba řidiči tedy provozovali vozi-
dlo ve stavu vylučujícím způsobilost, a jsou pode-
zřelí z přečinu ohrožení pod vlivem návykové látky. 

 - Dne 15. října došlo před barem v Soběslavi po před-
chozí slovní rozepři k fyzickému napadení, jehož 
důsledkem bylo zranění s následnou hospitalizací 
ve zdravotním zařízení. Viník se bude zodpovídat 
z úmyslného ublížení na zdraví.  K objasnění pří-
padu výraznou měrou přispěly výstupy z městského 
kamerového systému ve spolupráci s městskou po-
licií. 

 - Soběslavští policisté zahájili úkony trestního řízení 
ve věci přečinu porušování domovní svobody a pře-
činu krádeže. Pachatel se vloupal do sklepní kóje pa-
nelového domu v Soběslavi, odkud odcizil dvě hor-
ská kola. Jednalo se o horské kolo značky Merida, 
šedé barvy, stáří dva roky, se silikonovou taštičkou 
na rámu, dále o jízdní kolo značky Maxis, stáří jeden 
rok, světle modré barvy. Celková škoda způsobená 
krádeží je bezmála 40 000 korun. 

Pozvánka
Karel Metelec

Na povánoční čas si pro Vás přichystala jihočeská folková skupi-
na Jen tak tak ještě jeden dárek. Jako hosty si do svého klubového  
pořadu Folk mezi řekami pozvala Jiřího Smrže, folkového písničkáře  
a básníka, dvakrát oceněného cenou Anděl v kategorii Folk & Coun-
try, a Benjamina Lovetta, který se narodil v Texasu, studoval jazz  
v New Yorku, v Irsku se věnoval „lilting“- irskému zpěvu. V ČR 
působil např. ve skupině Fat Fingers. Jako host si zahrál s Glenem 
Hansardem (Oskar za nejlepší filmovou píseň 2007). Žije a působí  
v Písku a Táboře. Od roku 2013 pravidelně vystupuje s Jiřím Smržem, 
kterému letos vyšlo nové CD Vojna a mír, bezpochyby veliká folková 
událost. Společný koncert se skupinou Jen tak tak se koná ve čtvrtek 
29. prosince od 18 hod. ve víceúčelovém sále KD Veselí n. L.

Zemplínský  kapor a další úspěch 
soběslavských sportovních rybářů
Martin Nechutný

Zemplínská šírava je třetí největší  vod-
ní plocha na Slovensku o rozloze 33 km2 

v délce 11 km a  velké šířce 3,5 km. S prů-
měrnou hloubkou 9,5 metru je velkou vý-
zvou pro sportovní rybolov velkých kaprů 
a tým Carpservis ve složení Aleš Václavík, 
Milan Trešl a Milan Dytrych  vyrazil na 
toto významné klání „ZEMPLÍNSKÝ  
KAPOR 2022“.
Samotná soutěž (14. ročník) probíhala 
v termínu 17. 9. – 24. 9. 2022, kdy celé je-
zero pořadatelé rozdělili  do sedmi sektorů 
pro 51 týmů. Po příjezdu jsme losem vy-
táhli lovné místo Kamenec 3 a začala pří-
prava zázemí. Po zavezení prvních nástrah  
začalo pršet – příroda ukázala krásu jeze-
ra spojenou s rozmanitostí počasí – déšť  
a vítr, klidnou hladinu, sluníčko a krásné 
okamžiky s duhou. První bodovaná ryba 
byla připsána 19. 9. hodinu po půlnoci 
(počítá se kapr nad 7 kg váhy) a celý tým 
věřil v další záběry proměněné v bodova-

né ryby a vše potvrdily průběžné výsledky 
(v polovině závodu jsme připsaly 364 kg 
a rázem jsme se ocitli v čele závodu).  
Po změnách a výkyvech počasí  nám ka-
při přestali „kousat“ a ostatní týmy nám 
začaly ubírat z náskoku. Po ukončení  
závodu jsme netrpělivě čekali na výsled-
ky a pak nám tabulka ukázala 510,140 kg  
a to stačilo na třetí místo celkového pořadí 
a to bereme za velký úspěch.  V klání před-
ních výrobců kaprových návnad spojený 
s uměním a citem pro rybařinu ukázal 
tým Caprservis svoji sílu a vyrovnanost 
v závodech po celý rok 2022, kdy příjezd 
na závod budí respekt u soupeřů. Taktika 
týmu byla hodně podobná jako na IBCC 
Balaton, tedy přiměřené krmení boilisem 
s příchutí Satan a tentokrát byla nasazena 
příchuť přírodních jater s použitím popek 
a CSL. Pro naše příznivce jen informace 
o úspěšném testu novinek pro příští sezo-
ny. Posledním závodem letošní sezony je 
CARP RACE na pískovně Toušeň u Če-
lákovic  a Carpservis reprezentuje spolu 

s Alešem a Milanem také Petr Jirsa. Pře-
jme jim dobré umístění  v tak úspěšné se-
zoně. Zároveň děkujeme jménem celého 
týmu Carpservisu za celoroční podporu,  
sledování našeho snažení dosáhnout co nej-
lepších umístění ve sportovním rybolovu  
a ukázat, že rybařina není jenom „masaři-
na“, ale krásný sport plný adrenalinu, zážit-
ků, spojený s poznáváním nádherných míst 
u vody nejen v Čechách. Carpservis Vám 
přeje krásné Vánoce a do roku 2023 hodně 
zdraví.

Různé

Foto: Aleš Václavík
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36. silvestrovský běh ulicemi města Soběslavi
Za organizátory Lenka a Petr Čápovi

V pátek 30. 12. 2022 se uskuteční 36. ročník silvestrovského  
běhu ulicemi města Soběslavi. Těšíme se opět na všechny běhu 
chtivé borce a příznivce našeho závodu. Stejně jako v minulých 
letech budeme rozdělovat devět sad medailí, diplomy a hodnot-
né ceny. Pro všechny účastníky dětských kategorií je připravena 
cena za účast.
Organizátoři z SK VIKTORIA Tábor a Veterán Car Club 
Soběslav opět využijí plochu náměstí pro prezentaci, občer-
stvení, doprovodný program i dekorování vítězů. Uprostřed  
náměstí bude rovněž instalována cílová brána. 
Délky tratí zůstávají tradiční:
 - děti do 10 let                   450 m
 - děti 11 – 14 let   900 m
 - dospělí – hlavní závod  2 022 m

Během celého večera bude připraveno občerstvení a dostatečný 
teplý i studený pitný režim pro závodníky i početné obecenstvo. 
Doprovodný kulturní program letos zajistí taneční skupina  
Lucie Soběslav, Fresh Dance z Tábora, soběslavské mažoretky, 
šermíři Táborští kupci a kouzelník Pet.
Zahájení programu závodu je ve 21:00 hodin a následují:
 - prezentace běžců dětských kategorií  21:30 hod.
 - prezentace běžců dospělých kategorií 22:00 hod.
 - start závodu dětí do 10 let  22:00 hod.

 - start závodu dětí 11 - 14 let  22:15 hod.
 - start hlavního závodu dospělých 24:00 hod.

Většina trati je osvětlená, přesto závodníkům doporučujeme 
čelovky.
Kompletní program stejně jako výpis kategorií je k dispozici  
na plakátech a na webových stránkách www.skviktoria-tabor.cz 
a zavody.4timing.cz. Zde se mohou závodníci dopředu  
elektronicky přihlásit stejně jako v místě závodu 30. 12. 2022.
O regulérní měření časů jednotlivých běžců a následné zveřej-
nění výsledků se opět postará firma 4timing z Příbrami. 

Kulturní dům Veselí nad Lužnicí zve
Michaela Jindová,  
Kulturní dům Veselí n. L. 

28. listopadu 2022 – 16. února 2023 
BAREVNÁ MĚSTA JIŘÍHO  
STEJSKALA 
Výstava k nedožitým devadesátinám doc. 
Jiřího Stejskala akademického malíře ze 
Soběslavi. Kromě malířské tvorby se tak-
řka celý život věnoval psaní deníků a po-
etické tvorbě. Vybrané básně jsou také 
součástí výstavy. Některá díla je možné 
zakoupit. Výstavní místnost KD, otevře-
no každý čtvrtek od 13 do 17 h, vstupné:  
20 Kč. 

Neděle 4. prosince
MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA 
Těšit se můžete na dětské divadelní před-
stavení Hlídali jsme Ježíška v podání Diva-
dla NAVĚTVI, na hry a soutěže s Mikulá-
šem, andělem a čerty a nakonec na sladkou 
nadílku. Hlídali jsme Ježíška je tradiční vá-
noční příběh netradičním pohledem – oči-
ma Oslíka a Volka. Veselá vánoční pohádka 
pro děti od 3 let a všechny, kdo ještě věří na 
Ježíška. Délka cca 50 minut, bez přestávky. 
Hrají: Jakub Baran, Matěj Kroupa a Mar-
cela Laurinová. Režie: Jakub Baran. Pořá-
dá KD a DDM Veselí n. L. Velký sál KD  
od 15:30 hodin, vstupné 90 Kč. 

Úterý 6. prosince 
LISTOVÁNÍ – TŘEŠNĚ V RUMU  
– Michaela Janečková 
Dovolená s cholerickým dědou komunis-
tou na Kubě. Třicetiletá Michaela, redak-
torka veřejnoprávní televize potlačila svůj 
pud sebezáchovy, a rozhodla se se svým (o 
čtyři dekády starším dědou) a partou dů-
chodců bezmála měsíc cestovat po Kubě. 
Těšte se na One woman show Petry Buč-
kové. Víceúčelový sál KD od 17:30 hodin, 
vstupné: 120 Kč. 

Čtvrtek 8. prosince 
VÁNOČNÍ POSEZENÍ  
PRO OSAMĚLÉ SENIORY 
Pořádá Klub důchodců spolu s městem  
Veselí n. L. a kulturním domem. Připraveno 
bude pohoštění a kulturní program. Nutné 
předchozí přihlášení do 5. prosince na te-
lefonech: 381 581 155 nebo 603 495 985 
či osobně v kanceláři KD. Pro účastníky 
je možné zajistit dopravu. Velký sál KD  
od 13 hodin. 

Neděle 11. prosince
SEZIMÁK ZPÍVÁ GOSPEL  
VE VESELÍ 
Charitativní akce. Předvánoční koncert 
pěveckého projektu ze Sezimova Ústí. 

Na místě bude probíhat prodej výrobků 
z medu a těšit se můžete na charitativní 
tombolu, výtěžek bude věnován Základní 
organizaci Svazu postižených civilizační-
mi chorobami, Veselí n. L. Pořádá Církev 
bratrská, MO ČČK, Sezimák zpívá 
gospel a KD Veselí n. L. Velký sál KD  
od 17 hodin, vstupné: dobrovolné. 

Středa 21. prosince 
VÁNOČNÍ KONCERT S LENKOU, 
MARTINEM, MÍROU A ZDENDOU 
Přijďte se naladit na tu správnou melodii 
Vánoc na koncert plný vánočních písní  
a dobré nálady, které Vám přinesou Lenka 
Martinů (kytara, zpěv), Martin Šeda (cajon, 
klavír, flétna, zpěv), Mirek Louma (klavír, 
zpěv) a Zdeněk Vošta (kytara, zpěv). Více-
účelový sál KD od 18 hodin, vstupné: dob-
rovolné. 

Neděle 25. prosince
VÁNOČNÍ ZÁBAVA S KAPELOU 
MARATHON 
Vánoční zábava s bukovskou rockovou 
kapelou Marathon. Pronájem – pořádá 
kapela Marathon, informace na www.ma-
rathonrock.cz. Velký sál KD, vstup od 20 
hodin, začátek od 21 hodin, vstupné pouze 
na místě: 200 Kč. 

Pozvánky do okolí / Sport

Foto: Ladislav Rižák
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Ohlédnutí za fotbalovým  
podzimem 2022
Marek Nývlt, předseda FK Spartak Soběslav

Máme za sebou další fotbalový rok a s ním  
i poločas již šesté divizní sezóny 2022/23.

Nutno říct, že je za námi velmi náročná podzimní šichta s velkou 
porcí zápasů. 15 divizních a čtyři pohárové v MOL Cupu. Letošní 
tažení Českým pohárem bylo velmi vydařené a možná, že nás stálo  
i o trošku lepší postavení v divizní tabulce.  Nicméně po sportovní 
stránce to byla velmi vydařená utkání se spoustou krásných gólů 
a při ohlédnutí si musíme říct, že to stálo za to. Přemožitele jsme 
nakonec našli až v druholigové Karviné, které jsme byli důstoj-
ným soupeřem. Široký kádr, který se nám podařilo v létě vhodně 
poskládat, našel svoje uplatnění a dal nám možnost úspěšně bojo-
vat na dvou frontách. Všichni hráči byli využiti a přispěli k velmi 
dobrému poločasovému výsledku. Tím je třetí místo v divizi A  
a to jen pouhé tři body za vedoucím Lomem a Katovicemi. Nutno 
říci, že s oběma soupeři máme shodně příznivou bilanci 3:0 v náš 

prospěch. V průběhu podzimu trenéra Hajiče doplnil na trenérské 
lavici velezkušený Milan Barteska, který nám velmi pomohl a při-
nesl do kabiny čerstvý vítr. Naším úkolem do zimní přípravy bude 
udržet kádr pohromadě a připravit kluky na jarní část a pokusit 
se opět posunout naše limity a bojovat o ty nejvyšší příčky. Mým 
osobním cílem je, aby fotbal v Soběslavi lidi bavil, aby se mohli 
potkávat na stadionu u kvalitního sportu, dobrého piva a vždy 
jsme si společně užili příjemná sportovní odpoledne. Velmi mě 
těší i velký zájem o mládežnický fotbal. Náš klub má v současné 
době okolo 200 členů, což si myslím, že je dobrá vizitka. Aby-
chom se jen nechválili. Bohužel v průběhu podzimu jsme museli 
odhlásit B tým ze soutěže 1. B.  Velmi mě to mrzí, ale situace 
byla neudržitelná. Byl to již několikátý pokus a béčku se zkrátka 
v Soběslavi nedaří. 
Závěrem bych rád poděkoval všem trenérům, vedoucím mužstev, 
dobrovolníkům a srdcařům za jejich neocenitelnou práci, která je 
velmi málo vidět, ale je tou nejdůležitější součástí v klubové práci. 
Velký dík patří také městu Soběslav a všem sponzorům, bez kte-
rých by to prostě nešlo. 
Přeji Vám všem příjemné Vánoce, mnoho zdraví a štěstí v novém 
roce. Těším se na viděnou na fotbale…

  FOTBAL

Zprávy z Domečku
Pavel Hložek, předseda

Družstvo DDM Soběslav-Studená hrající 
3. ligu, skupinu A, se o víkendu 12. 11. 
- 13. 11. dočkalo prvního vítězství v le-
tošní nabité sezóně. V sobotu 12. 11. sice 
nejdříve podlehlo silnému týmu TJ Šanov 

4-10 (body Dobiáš, Pešek a Ondráček 
po 1, čtyřhra Pešek-Krahulec), v neděli 
13. 11. však zvítězilo nad družstvem SF 
SKK El Niňo Praha E 10-6 (body Dobi-
áš, Pešek po 3, Ondráček 2, Šindelář 1, 
čtyřhra Pešek-Myler). Doufejme, že tím 
vykročilo k záchraně v této náročné sou-
těži. Další příležitost bude mít v sobotu 
10. 12. ve 14 hod. v duelu s krajským 
rivalem TJ Spartak Kaplice, se kterým 

má na konci tabulky shodné postavení. 
Přijďte nás povzbudit!!

Sport

Ilustrační foto

Foto: Štěpán Ježek 
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Nabízím k  pronájmu nebytové prostory 19,5 m2 

a 22 m2 v širším centru  Soběslavi. 
Vhodné jako kanceláře či drobná provozovna. 

Parkování zajištěno. Tel. 723 314 555

OLH SPARTAK SOBĚSLAV
PROSINEC 2022

Program sportovišť TJ Spartak na:
http://spartaksobeslav.isportsystem.cz

4. 12. 17,00  HC SAMSON Č. BUDĚJOVICE             
25. 3. 18,00   CHARITATIVNÍ UTKÁNÍ PRO 

ROLNIČKU OLD BOYS SPARTAK 
SOBĚSLAV - OLD BOYS MOTOR ČB.

Sport / Inzerce

Prodej,  
doprava,  
čerpání  
betonu

Luboš David
Tel. 775 024 262

Veřejná bruslení 
Program sportovišť 
TJ Spartak na: spar-
taksobeslav.isportsys-
tem.cz
  4. 12.     14,00 - 15,45
11. 12.     14,00 - 15,45
18. 12.     14,00 - 15,45
24. 12.     14,00 - 15,45
25. 12.     14,00 -  15,45
26. 12.     14,00 -  15,45
27. 12.     14,00 - 15,45
28. 12.     14,00 -  15,45
30. 12.     14,00 -  15,45
31. 12.     14,00 -  15,45
    1. 1.     14,00 - 15,45

Vánoční turnaj v kuželkách

PRONÁJEM  
NEBYTOVÝCH  

PROSTOR

Dne 3. 12. 2022 se uskuteční   
turnaj v kuželkách. 

    Dospělí na 40 hodů,  
děti do 15 let na 20 hodů. 

Začátek v 10:00 hodin, konec 
v 16:00 hodin. Čistou sálovou 
obuv a veselou náladu s sebou.

inzerce
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Prodej
 - Nemovitosti - inrekareality.cz.
 - Prodám jedli - 6 m, tel. 

604 124 081. Zn. Vánoce.
 - Prodám valník (dvoukolový,  

menší), starožitná křesla 2 ks,  
ošatky, sáňky (50. léta), staré 
zeměděl. stroje (za koně apod.), 
Soběslavsko. Tel: 721 283 573.

Koupě
 - Koupím garáž v Soběslavi,  

tel. 725 302 843.
 - Koupím garáž v této lokalitě  

v jakémkoliv stavu. Platím v ho-
tovosti, převod zařídím, včetně 
smlouvy a dalších náležitostí.  
Za všechny nabídky předem  
mockrát děkuji. Nejsem realitní 
kancelář. Kontakt: 728 598 831.

 - Koupím byt nebo chatu  
v Soběslavi, 776 092 862.

 - Koupím starší známky, mince,  
bankovky, odznaky, pohledy, obra-
zy, hodiny, hodinky, porcelán, sklo, 
vojenské předměty – šavli, helmu, 
uniformu a podobně. Můžete  
nabídnout i jiné staré předměty, 
celou sbírku nebo pozůstalost.  
Tel: 722 777 672.

Ostatní
 - MALÍŘ-NATĚRAČ. Metelec.  

Tel. 728 987 702.
 - Pronajmu byt 2+KK ve Zvěroticích  

a garsonku.  Informace  
na tel. 777 110 904.

 - Parfémy inspirované značkami  
jako Dior a Chanel. Mám i vzorky, 
jsem v Soběslavi = bez poštovného.  
Tel. 776 606 725.

 - Nabízím příležitostné hlídání  
nemovitostí, např. při dovolené. 
Zájemci pište zprávu  
na tel. 739 655 255. 

 - Nabízím obstarání nákupu pro 
seniory, možnost si popovídat. 
Zájemci pište zprávu  
na tel. 739 655 255. 

 - Muž ve středních letech hledá  
přítelkyni. Vážné seznámení.  
Pište zprávu na tel. 739 655 255.

 - Kdo by občas potřeboval posekat 
zahradu, naštípat dřevo, uklidit 
uhlí. Pište SMS. Tel. 739 655 255.

 - Firma zabývající se produkty na 
pečení hledá zručné lidi na lehkou 
manuální práci - chystání, štítková-
ní a balení zboží. Brigáda je vhod-
ná i pro důchodce. V případě zájmu 
volejte na tel.: 770 195 783.

 - Nabídka domácího vánočního  
cukroví, cca 30 druhů, bližší  
informace. Tel. 605 526 039.

 - Sedmdesátník hledá mladší ženu. 
Tel. 732 763 816.

ŘÁDKOVÁ INZERCE

 Inzerce



Udělejte radost sobě,  
rodině a známým.  
Vyzdobte si dům  

nebo nadělte druhým 
pod stromeček dárek  
s motivem Soběslavi.

Informace z města aktuálně
Ke stažení na Google Play a APP Store

Veselé Vánoce 

s infocentrem

Najdete nás v budově  
č.p. 1 na nám. Republiky
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 Inzerce



Veselé Vánoce 
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KAMENICTVÍ
Kámen  ábor

OPRAVY A RENOVACE POMNÍKŮ 
• POMNÍKY, SCHODY, PARAPETY 
• KUCHYŇSKÉ A GRILOVACÍ DESKY
• VÝROBA Z PŘÍRODNÍHO KAMENE
• ZHOTOVENÍ NÁPISŮ 

KVALITNÍ 
KAMENICKÁ PRÁCE

Tel. 606 807 389
www.kamentabor.cz

VÝMĚNA TERACA
ZA PŘÍRODNÍ KÁMEN

• nízká cena

• neomezená životnost

VESCE 44, Soběslav

AKCE NA PROSINEC
ŽULOVÉ GRILOVACÍ DESKY
A VÝROBA POMNÍKŮ - 20%

Inzerce

 
 

SPRÁVA LESŮ MĚSTA 
SOBĚSLAVI 

NABÍZÍ 
 

ŠTÍPANÉ PALIVOVÉ 
DŘEVO 

 
Délka polen 30-50cm 
dle přání zákazníka 

Dřeviny: smrk, borovice, listnaté dř. 

 
Tel. 381 521 169    

  www.lesysobeslav.cz 
 

GEODETICKÉ PRÁCE
Ing. PETR SEDLÁČEK

Tel.: + 420 605 163 108

KANCELÁŘ:

tř. Dr. Edvarda Beneše 286/5
392 01 Soběslav  

(budova pošty, 1. patro)

www.geodeziejih.cz 
info@geodeziejih.cz
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Objednávky Foto-Kodak 
Nám. Republiky 142  

(vedle lékárny)  
nebo na tel. 721 657 231

Kalendáře 2023 z vašich 
fotografií, celoroční  
nebo jednolistové,  

vel. A5, A4

VÁNOČNÍ  
FOTOGRAFOVÁNÍ

DĚTÍ A RODIN


